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Město Pohořelice

mestopohorelice

Vážení spoluobčané,
úvodem mi dovolte, abych Vám ještě 

jednou popřál hodně zdraví, osobní spo-
kojenosti a splněných přání v novém roce 
2024! Chtěl bych Vám také popřát klidnou 
mysl, abyste si nenechali vnutit něčí názor, 
že se máte dobře, nebo špatně, nebo jak se 
máte mít. Je to jen a  jen na Vás, jak bu-
dete vnímat sebe, jaké cíle a předsevzetí si 
v novém roce dáte a jaké úsilí budete věno-
vat tomu, abyste se měli lépe.

Neodmyslitelnou součástí každého 
města jsou jeho občané, kteří určují jeho 
budoucnost. Budoucnost se časem mění 
v minulost a tu je zapotřebí s pečlivostí za-
znamenat. Posledních 20 let života v na-
šem městě zdokumentovala v  kronikách 
paní Mgr. Marie Smejkalová. Chtěl bych jí 
i na tomto místě za tuto práci srdečně po-

děkovat. Pomyslné žezlo v  letošním roce 
převezme paní Jana Chodelková, proto jí 
přejme dlouhou budoucnost…

A co mi udělalo radost začátkem letoš-
ního roku? Výnos Tříkrálové sbírky, kterou 
jsme v  našem městě přispěli do kasiček 
na charitní činnost celkovou částkou 108 
tis. Kč. Velký dar, který vyjadřuje, že jsme 
zodpovědní a stále připraveni pomoci dru-
hým lidem v  nouzi. Symbolem Tříkrálové 
sbírky jsou počáteční písmena latinské věty 
K+M+B, která znamenají „Christus Mansio-
nem Benedicat“ a která v češtině znamenají 
„Kriste, požehnej tomuto domu“, jen bych 
s pokorou dodal „a celým Pohořelicím“.

Přeji Vám zamilovaný únor, a  to nejen 
na sv. Valentýna 14. února!

Bc. Miroslav Novák, DiS.
starosta města
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ZE ZÁPISŮ RADY A ZASTUPITELSTVA MĚSTA
36. schůze rady města, konaná dne 22. 11. 2023, projednala 
mimo jiné i tuto problematiku:
- schválila rozpočtové opatření města č. 12/2023,
- schválila Smlouvu o  využití obecního systému odpadového 

hospodářství a  zajištění zpětného odběru elektrozařízení se 
společností ELEKTROWIN a.s., Praha,

- schválila Smlouvu o vypořádání závazků s ASEKOL a.s., Praha 4,
- schválila Dodatek č. 3 smlouvy o  zajištění zpětného odběru 

elektrozařízení s ASEKOL a.s., Praha
- schválila Dodatek č. 2 k servisní smlouvě č. 00283509/000/2002 

s INISOFT s.r.o., Liberec,
- schválila Smlouvu o úhradě nákladů na úklid a nakládání s od-

pady tabákových výrobků s NEVAJGLUJ a.s.,
- souhlasila s realizací projektu Vybudování kapacit pro Dětskou 

skupinu Smolín I. a Dětskou skupinu Smolín II. Předmětem re-
alizace je vybudování nového objektu ve Smolíně pro poskyto-
vání péče o děti předškolního věku v rámci dětských skupin,

- schválila podání žádosti do výzvy č. 31_22_045 Národního 
plánu obnovy Budování kapacit dětských skupin dle zákona č. 
247/2014 Sb. Předpokládaná realizace projektu bude probí-
hat v  letech 2024 - 2026. Celkové náklady projektu jsou od-
hadovány na částku 39,2 mil. Kč včetně DPH. Maximální výše 
dotace je 25 mil. Kč. Rada města schválila vlastní spoluúčast 
města a dofi nancování nezpůsobilých výdajů projektu, tj. nad 
rámec přidělené dotace z  rozpočtu města Pohořelice. Pro 
předfi nancování I. etapy realizace projektu je v rozpočtu města 
Pohořelice na rok 2024 vyčleněna částka 10 mil. Kč,

- schválila „Asistenční službu pro seniory“ s účinností od 1. 1. 
2024 dle návrhu. RM ukončuje tímto službu „Senior taxi“, pro-
vozovanou JANYSPEED s.r.o., Odrovice,

- schválila Dodatek č. 2 ke smlouvě – Komplexní smlouva o po-
skytování služeb v  oblasti odpadového hospodářství a  rám-
cová smlouva o předání a převzetí odpadu č. sml. 464/2022 
s FCC Česká republika,

- schvaluje Dodatek č. 1 ke smlouvě o dílo č. 375/202 – sta-
vební práce „Inženýrské sítě, ulice Dlouhá, město Pohořelice“ 
s Inženýrskými stavbami Hodonín,

- schválila Dodatek č. 4 ke Smlouvě o spolupráci ze dne 7. 10. 
2019 s  fi rmou Vodovody a  kanalizace Břeclav, a.s., ohledně 
projektu „Pohořelice – Velký Dvůr, kanalizace ve městě Poho-
řelice“,

- schválila poskytnutí daru ve výši 20.000 Kč Jihomoravské 
radě dětí a mládeže, z. s., na akci Celostátní vzájemná výměna 
zkušeností, která proběhla 10. až 12. 11. 2023 v Pohořelicích,

- schválila příspěvek na provoz pro MŠ Pohořelice, příspěvková 
organizace, ve výši 10.000 Kč a pro ZŠ a MŠ Pohořelice, pří-
spěvková organizace, ve výši 70.000 Kč z důvodu zvýšených 
nákladů na provoz škol s ohledem na realizaci Celostátní vzá-
jemné výměny zkušeností v termínu 10. až 12. 11. 2023,

- schválila dodatek č. 1. ke smlouvě o spolupráci s fi rmou Mul-
tiSport ze dne 1. 6. 2022,

- schválila úpravu ceníku města – inzerce v Pohořelickém zpra-
vodaji – zrušení 1/16 a 1/8 stránky s účinností od 1. 12. 2023,

- schválila Kupní smlouvu o nákupu těženého drobného kameni-
va a ukládce inertního odpadu č. 76/2023/ŽAB s PÍSEK ŽABČI-
CE, spol. s r.o., Brno,

- schválila Dodatek č. 1 ke smlouvě o  poskytnutí reklamního 
prostoru pro odvysílání obchodních sdělení v televizním vysílá-

ní programu INFO TV Brno a jižní Morava s Pohoda Media Services, 
s.r.o., Ostrava – Poruba,

- schválila uzavření Smlouvy o poskytnutí dotace č. 268000011 se 
Státním fondem podpory investic na revitalizaci parcely č. 1919/2, 
a to na akci Rekonstrukce objektu bývalé konírny v Pohořelicích – 
multifunkční dům. Poskytovatel se zavazuje příjemci poskytnout 
dotaci ve výši max. 24 985 171,13 Kč,

- schválila cenovou nabídku fi rmy Regiozona, s.r.o, IČO 03624625, 
na realizaci služby v  souvislosti s  přípravou a  realizací projektu 
„Parkoviště P+R Pohořelice, náměstí Svobody“ dle podmínek Ope-
račního programu ŽP,

37. schůze rady města, konaná dne 29. 11. 2023, projednala mimo 
jiné i tuto problematiku:
- schválila nabídku vítězného uchazeče na veřejnou zakázku malého 

rozsahu „Skatepark Pohořelice – marketing“, Zdeněk Weiter, IČO 
07998619, s nabídkovou cenou 248.900 Kč vč. DPH,

- schválila Dodatek č. 2 ke Smlouvě o dílo č. 438/2023 „Propustné 
plochy – Jednota“ s fi rmou DS Duma, s.r.o, IČO 09358641,

- schválila cenovou nabídku na zpracování Vypracování změny č. 3 
Územního plánu Pohořelice v jednotném standardu fi rmy Urbanis-
tické středisko Brno, spol. s r.o., IČ: 188 244 63, a uzavření smlouvy 
o dílo, cena za dílo činí 480 000 Kč bez DPH,

- schválila nejvhodnější nabídku v  rámci veřejné zakázky „Havarij-
ní stav objektu Konírny - II. a  III. Etapa“, a to nabídku dodavatele 
ATLANTA,a.s., Nový Šaldorf, IČO 25531549. Nabídková cena je 15 
361 313,09 Kč bez DPH. Současně schvaluje uzavření smlouvy 
o dílo s tímto vybraným uchazečem,

- schválila uzavření smlouvy na výkon technického dozoru stavební-
ka na stavbu "Havarijní stav objektu Konírny II. a III. etapa" v rámci 
realizace projektu Rekonstrukce objektu bývalé konírny – multi-
funkční dům s fi rmou Ing. Michal Rak, IČ: 495 56 681, sjednaná 
cena 382 500 Kč bez DPH.

38. schůze rady města, konaná dne 4. 12. 2023, projednala a schválila:
- přijetí Dohody o poskytnutí dotace z Programu rozvoje venkova ČR, 

název projektu „Stavební úpravy kulturního zařízení Smolín“, a po-
věřuje starostu podpisem dohody.

39. schůze rady města, konaná dne 6. 12. 2023 projednala mimo jiné 
i tuto problematiku:
- schválila podání žádosti o  povolení ke kácení dřevin rostoucích 

mimo les – jilm, javor, 2 akáty na pozemku parc. č. 362/1 v k. ú. 
Nová Ves u Pohořelic,

- schválila na základě cenového průzkumu na výkon technického 
dozoru stavebníka (TDS) a BOZP na akci Pohořelice – cyklostezka 
Znojemská a cyklostezka podél Šumického potoka, vítězné cenové 
nabídky:

 výkon TDS – fi rma AP Investing, s.r.o, IČO 60712121, cena 189.000 
Kč bez DPH,

 výkon BOZP – fi rma Stavba Bezpečně, s.r.o, IČO 19523815, cena 
64.695 Kč bez DPH,

- schválila Dohodu o účasti na auditu familyfriendlycommunity s Ji-
homoravským krajem,

- schválila přijetí fi nančního daru ve výši 7000 Kč od Honebního spo-
lečenství Pasohlávky pro účely podpory dětí v oblastech volnoča-
sových, kulturních, vzdělávacích nebo sportovních v Nové Vsi dle 
darovací smlouvy.
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40. schůze rady města, konaná dne 13. 12. 2023, předala:
- Osvědčení o nastoupení do funkce člena Zastupitelstva města 

Pohořelice pana Zdeňka Weitera, který se stal členem zastupi-
telstva po odstoupení Mgr. Žilkové z této funkce.

41. schůze rady města, konaná dne 20. 12. 2023, projednala 
mimo jiné i tuto problematiku:
- schválila směrnici O organizaci a způsobu provedení inventarizace 

majetku a závazků na rok 2023,
- vzala na vědomí přehled uzavřených darovacích smluv za rok 2023,
- vzala na vědomí Rozhodnutí o poskytnutí dotace – Vybudování ka-

pacit pro Dětskou skupinu Nová Ves I. a Dětskou skupinu Nová Ves 
II. z evropských fondů,

- schválila Dohodu o postoupení práv a povinností k projektové do-
kumentaci na zhotovení stavby "Bytový dům A", která je uzavíraná 
mezi městem Pohořelice, Spolkovým bydlením Pohořelice, z.s., IČ: 
19552128, a společností GARANT projekt, s.r.o., IČ: 06722865,

- schválila Smlouvu o provozování služby uzavíranou s Mateřskou 
školou Pohořelice, příspěvkovou organizací, jejímž předmětem je 
zajištění dovozu stravování na odloučená pracoviště na ulici Šu-
mická č. p. 727 v Pohořelicích a Dětskou skupinu Nová Ves,

- schválila vítězného uchazeče podlimitní veřejné zakázky na do-
dávky „Dodávka plastových nápojových kelímků a boxů“, nabíd-
ku fi rmy NICKNACK, s.r.o, IČO 29287464, nabídková cena bez 
DPH 246.800 Kč,

- schválila vítězného uchazeče podlimitní veřejné zakázky na do-
dávky „Dodávka plastových kompostérů“, nabídku fi rmy JELÍNEK 
- TRADING, spol. s r.o., IČO 42339723, nabídková cena bez DPH 
2.100.000 Kč,

- schválila vítězného uchazeče podlimitní veřejné zakázky na dodáv-
ky „Dodávka podzemních kontejnerů“, nabídku fi rmy ELKOPLAST 
CZ, s.r.o, IČO 25347942, nabídková cena bez DPH 720.275 Kč,

- schválila vítězného uchazeče podlimitní veřejné zakázky na dodáv-
ky „Dodávka kontejnerů pro sběrný dvůr“, nabídku fi rmy BRUKOV, 
spol. s r.o., IČO 49285891, nabídková cena bez DPH 1.170.701 Kč,

- schválila Dodatek č. 2 k Licenční smlouvě č. FP 11 pro výkon sou-
boru práv duševního vlastnictví, které tvoří národní ochrannou 
známku FAMILY POINT místo pro rodinu, pro zřízení a provoz zá-
kladního místa FAMILY POINT místo pro rodinu mezi městem Po-
hořelice a Centrem pro rodinu a sociální péči, Brno,

- schválila rozpočtové opatření města č. 14/2023,
- schválila uzavření Memoranda o vzájemné spolupráci s Mendelo-

vou univerzitou v Brně,

- schválila sídlo Pohořelického spolku na adrese nám. Svobody 79, 
Pohořelice.

XIII. zasedání zastupitelstva města, konané dne 13. 12. 2023, 
projednalo mimo jiné i tuto problematiku:
- schválilo poskytnutí dotací žadatelům dle návrhu Grantové komise 

rady a uzavření Veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí dotace z roz-
počtu města Pohořelice v roce 2024,

- schválilo aktualizaci úvěru 150 mil. Kč,
- schválilo Dodatek č. 4 ke Smlouvě o spolupráci ze dne 7. 10.2019 

s fi rmou Vodovody a kanalizace Břeclav, a.s.,
- schválilo záměr Pohořelické pečovatelské služby,
- schválilo zařazení vybraných sociálních služeb do minimální sítě 

sociálních služeb ORP Pohořelice pro rok 2024 z hlediska jejich po-
třebnosti,

- schválilo garanci fi nancování minimální sítě sociálních služeb ORP 
Pohořelice pro rok 2024 v rámci nastaveného solidárního systému 
fi nancování sociálních služeb ORP Pohořelice roku 2024 z rozpočtu 
města Pohořelice,

- schválilo odměnu členům výborů ZM za práci v roce 2023 ve výši 
1500 Kč na člena a odměnu Osadnímu výboru Nová Ves za práci 
v roce 2023 ve výši 16.000 Kč. Odměna bude rozdělena dle návrhu 
předsedy,

- schválilo zachování měsíčních odměn neuvolněným členům ZM ve 
stávající výši s účinností od 1. 1. 2024,

- schválilo Obecně závaznou vyhlášku o místním poplatku ze psů,
- schválilo Obecně závaznou vyhlášku města o místním poplatku za 

obecní systém odpadového hospodářství.

XIV. zasedání zastupitelstva města, konané dne 20. 12. 2023, 
projednalo mimo jiné i tuto problematiku:
- schválilo rozpočtové opatření města č. 13/2023,
- schválilo Rozpočet města Pohořelice na rok 2024 jako schodkový 

s příjmy ve výši 267.517.500 Kč s úpravou na ř. 192-203 změna 
ODPA z 3729 a 3726 a výdaji ve výši 367.070.900 Kč, s úpravou 
na ř. 864 změna ODPA z 2212 na 3631. Vzniklý schodek ve výši 
99.553.400 Kč bude hrazen fi nančními prostředky získanými v mi-
nulých letech a schválenými úvěry,

- schválilo Pravidla provádění rozpočtových opatření v roce 2024,
- schválilo Střednědobý výhled rozpočtu města Pohořelice na roky 

2025-2026.
Mgr. Renata Babčanová

MěÚ Pohořelice
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INVESTIČNÍ AKCE VE MĚSTĚ
1) V místní části Nová Ves byla dokončena 

krátkodobá elektrická přípojka k dočasné kon-
tejnerové stavbě. Zároveň byla zprovozněna 
klimatizace, která zajistí i vytápění v zimním 
období. Místo bude sloužit nejen pro setká-
vání, ale také především jako sociální zaříze-
ní, které chybělo při konání venkovních akcí. 
V jarních měsících si okolí objektu vezmou do 
svých rukou naši zahradníci.  Město ve spo-
lupráci s osadním výborem postupně objekt 
vybavuje nábytkem a  plánuje zde obnovit 
provoz pobočky knihovny a pořádání různých 
společenských akcí.

2) Jeden ze 17 projektů z celé České re-
publiky. Ano, je tomu konečně tak. Napotřetí 
se nám podařilo získat dotaci na celkovou re-
konstrukci vnitřních prostor staré konírny, kte-
rá sousedí s Komunitním centrem Pfann. Ze 
Státního fondu podpory investic jsme získali 
téměř 25 milionů korun. Dotace nám zpětně 
proplatí i  opravu střešní konstrukce, kterou 
jsme v minulosti provedli z vlastních zdrojů. 
Nic nebránilo stavbu předat hned počátkem 
roku stavební fi rmě, která započala nejprve 
bourací práce.

3) Další sběrné místo na odpady dostalo 
hezčí kabát. Na ulici Poříčí u čistírny odpad-
ních vod se zrušil pohled na nevzhledné po-
pelnice. Bohužel se zvyšuje počet případů, kdy 
si z těchto míst dělají občané velkou směsnou 
popelnici, a proto na jednotlivá místa instalu-
jeme kamery se záznamem, mezi další takové 
přibylo místo na ulici Polní.

4) V  místní části Smolín se započalo 
s  kompletní rekonstrukcí toalet a  vstupního 
prostoru do kulturního domu. Na stavební 
práce se nám podařilo získat přes 500 tis. 
z dotačního titulu Místní akční skupiny Podbr-
něnsko. Nové bude úplně všechno od elektro-
instalace po vodoinstalaci, ale také moderní 
provedení osvětlení či výmalba. Na výsledek 
se opravdu moc těším. Celkové náklady jsou 
ve výši okolo 800 tis.

5) V jarních měsících započne výstavba 
nového skateparku v areálu Army Dirt par-
ku na bývalém vojenském hřišti. Investiční 
náklady se pohybují okolo 5 mil. Opět se 
nám podařilo získat dotaci z Ministerstva 
pro místní rozvoj, která pokryje 50 % ná-
kladů. Navržený skatepark je vhodný jak 
pro začínající, pokročilé, ale i profesionální 
jezdce nejen na skateboardu. Na řešení se 
podílelo mnoho účastníků a  je výsledkem 
dohody všech zúčastněných stran. Velké 
díky patří panu Zdeňku Weiterovi.

6) Všechno nejlepší v  novém roce 
jsme společně s panem starostou popřáli 
všem účastníkům již 16. reprezentačního 
plesu města Pohořelice. Celý večer nás na 
nespočet hudebních nástrojů doprovázel 
Metroklub Big Band z Českých Budějovic 
a  úžasné předtančení předvedli manželé 
Jaromír a  Leona Novosádovi z  Nových 
Bránic. Ještě jednou všem děkuji za 
účast, a  i  vám čtenářům přeji vše dobré 
v roce 2024. 

Mgr. Patrik Pařil
1. místostarosta
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INFORMACE O ODPADOVÉM HOSPODÁŘSTVÍ MĚSTA 
Vážení občané, dovolte nám informovat vás o aktuální situaci 

odpadového hospodářství na území našeho města včetně jeho částí 
Velký Dvůr, Nová Ves a Smolín. 

Kam s odpadem ve městě a adresný systém třídění odpadu  
Od března 2017 je v Pohořelicích zaveden adresný systém tří-

dění odpadu (tzv. door-to-door tedy dům-od-domu). Každá domác-
nost, která projevila zájem o zařazení do tohoto systému, obdržela 
sadu nádob na třídění odpadu (plast, papír a bioodpad). K bytovým 
domům byly přistaveny nádoby o větším objemu a zapojen byl tak 
celý objekt, opět, jen pokud se nájemníci/vlastníci bytů shodli, že 
o tuto službu mají zájem.  

Dále funguje síť veřejných sběrných hnízd, kde je možné odložit 
papír, plast, sklo, kovy, textil, jedlé tuky a oleje, vysloužilé elektro-
spotřebiče a baterie.  

Posledním článkem tohoto systému je sběrný dvůr na adrese 
Loděnická 1079, Pohořelice, kde je kromě výše zmíněných druhů 

odpadů možné odložit i dřevo, pneumatiky, nebezpečný odpad, ob-
jemný odpad a stavební suť. Za odložení stavební suti je vybírán po-
platek, neboť se nejedná o komunální odpad. Město nemá zákonnou 
povinnost zajistit jeho sběr a  likvidaci, ale nabízí tuto službu pro 
občany, kterým se nevyplatí odvážet menší množství stavební suti 
do příslušného zařízení (např. ZEPIKO Žabčice, skládka FCC ČR, s. 
r. o., apod.). 

Dále probíhají pravidelné mobilní svozy velkoobjemového a ne-
bezpečného odpadu a bioodpadu. Svozy probíhají 1x ročně v jarním 
období, případně dle potřeby. Svoz odpadu ze zahrádkářské kolonie 
Brněnská je prováděn v rámci mobilního svozu velkoobjemového 
odpadu, který je součástí smlouvy se spol. FCC ČR, s. r. o., z r. 2017.  

Město má tedy zajištěna místa k odkládání všech složek komu-
nálního odpadu v souladu se zákonem o odpadech. Systém odpa-
dového hospodářství města je nastaven Obecně závaznou vyhláš-
kou města Pohořelice č. 2/2022.

Motivační program třídění odpadu 
Současně s adresným tříděním odpadu (již 

zmíněný door-to-door systém) byl spuštěn tzv. 
Motivační program. V tomto programu byly za-
vedeny čtyři stupně, které určují úroveň třídění 
odpadu pro jednotlivá čísla popisná a tomu od-
povídající slevu z poplatku za odpad. V případě dosažení určité úrovně 
třídění odpadu je účastníku systému poskytnuta sleva z poplatku za ko-
munální odpad dle Obecně závazné vyhlášky města Pohořelice č. 3/2021.  
Pro rok 2022 a 2023 činil poplatek za odpad 600 Kč za osobu a rok 
a bylo možné získat následující slevu:  
1. stupeň 0-10 % třídění – sleva 0 Kč, tj. poplatek byl 600 Kč/osobu/rok,  
2. stupeň 10-30 % třídění – sleva 100 Kč, tj. poplatek byl 500 Kč/osobu/rok,  
3. stupeň 30-50 % třídění – sleva 150 Kč, tj. poplatek byl 450 Kč/osobu/rok, 
4. stupeň nad 50 % třídění – sleva 200 Kč, tj. poplatek byl 400 Kč/osobu/rok. 

V roce 2024 bude činit poplatek za odpad 800 Kč za osobu a rok a bude 
možné získat následující slevu:  
1. stupeň 0-10 % třídění – sleva 0 Kč, tj. poplatek bude 800 Kč/osobu/rok,  
2. stupeň 10-30 % třídění – sleva 150 Kč, tj. poplatek bude 650 Kč/osobu/rok,  
3. stupeň 30-50 % třídění – sleva 200 Kč, tj. poplatek bude 600 Kč/osobu/rok, 
4. stupeň nad 50 % třídění – sleva 250 Kč, tj. poplatek bude 550 Kč/osobu/rok. 

Účast na tomto motivačním programu je zcela dobrovolná. V sou-
časné době je zapojeno přes 95 % domácností, což je skvělý výsledek.

 
Jak zjistit stupeň třídění, a  tedy jemu odpovídající sleva z po-

platku? 
Jednotlivé stupně třídění jsou defi novány jako poměr hmotnosti 

tříděného odpadu (papír, plast, bioodpad) k celkové hmotnosti od-
padu jednotlivých účastníků systému evidovaných dle čísla popis-
ného. Z důvodu rozdílných hmotností jednotlivých druhů odpadu 
byly stanoveny koefi cienty – pro plast 1,75 a pro bioodpad 0,5.  

Jednotlivé nádoby nejsou při svozu váženy, zvážena je celá “vár-
ka“ každého druhu odpadu svezeného ve městě a rozpočítána na 
jednotlivé nádoby podle jejich objemu (110 litrů, 120 litrů, 240 litrů 
a 1100 litrů). Systém zohledňuje i naplněnost nádob – tu zadávají 
pracovníci svozové společnosti při vývozu každé nádoby (čtvrt, půl, 
tři čtvrtě, celá a jedna a půl v případě pytlů k nádobě navíc). Každé-
mu se tak eviduje množství odpadu, které vyprodukoval. 

RFID čipy  
Pro identifi kaci a  evidenci jednotlivých nádob a  jejich výsypů 

byly všechny nádoby na odpad označeny RFID čipy, které fungují na 
principu radiofrekvenční identifi kace. RFID čipy jsou tvořeny plasto-
vou nálepkou s číslem a vlastním čipem. Plastové nálepky se vlivem 
počasí a manipulace s nádobou mohou odloupnout nebo poškodit. 
Neznamená to ale automaticky, že čip, který je umístěný pod tou-
to nálepkou, nefunguje. Na kovové nádoby bylo z důvodu přenosu 
signálu nutné instalovat jiné nosiče čipů – černé plastové hranoly.   

Funkčnost čipů není možné z kapacitních důvodů a  jejich pří-
stupnosti fyzicky plošně zkontrolovat. A ani „elektronicky“ ze strany 
města – pokud výsyp není v evidenci zaznamenán, může to zname-
nat, že čip nefunguje, ale také, že nádoba zrovna nebyla přistavena 
ke svozu. Proto je nutná (alespoň občasná) kontrola ze strany ob-
čanů a jejich aktivní nahlášení závady nebo požadavku na kontrolu 
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Evidence výsypů nádob – „Naše popelnice“ a přihlašovací údaje 
Evidence výsypů nádob za každé číslo popisné je vedena na webo-

vé stránce www.nasepopelnice.cz. Pro každého účastníka byl vytvořen 
náhled do tohoto systému, kde je možné zkontrolovat výsypy nádob 
a další údaje, mj. dosažené procento třídění odpadu – to je uvedené 
v kolonce „% (koefi cient)“. Z této hodnoty se určuje výše slevy z poplat-
ku za komunální odpad.  

Přihlašovací údaje do evidence výsypů občané obdrželi při výdeji 
nádob na tříděný odpad. Na zmiňovaných webových stránkách www.
nasepopelnice.cz je možné provést také reklamaci poskytovaných slu-
žeb a funkčnosti čipů. Nebo je možné se v této věci obrátit na odbor 
životního prostředí MěÚ Pohořelice – Ivana Galiová, tel. 720 071 497, 
email: ivana.galiova@pohorelice.cz. Zde je možné nahlásit i chybějící 
čip, získat přihlašovací údaje do systému nebo vznést jakýkoli jiný do-
taz týkající se odpadového hospodářství města. 

Kolik to stojí a kdo to platí?
Cena, kterou platí město za odpadové hospodářství, se skládá 

z více položek. Jednou z nich je cena za svoz odpadu z domácností 
+ svoz odpadu ze sběrných hnízd + každoroční jednorázový svoz 
velkoobjemového a nebezpečného odpadu a  jejich předání do pří-
slušných zařízení. Cena za tuto službu je hrazena svozové společ-
nosti FCC ČR, s. r. o., jako paušální částka (cca 626 Kč/osobu/rok 
vč. DPH 15 %) násobená počtem obyvatel města a  je každoročně 
aktualizována podle změny počtu obyvatel (údaj poskytuje Čes-
ký statistický úřad). Tato cena je tedy stanovena vždy na počátku 
kalendářního roku a nemá na ni vliv počet svážených nádob, ať už 
očipovaných nebo neočipovaných a ani jejich hmotnost, objem či 
naplněnost, ale rozhodující je vždy počet občanů přihlášených k tr-
valému pobytu ve městě k 1. 1. daného roku. Cena 626 Kč/osobu/
rok vč. DPH 15 % se od 1. března 2017 nezvyšovala. Výhodou sys-
tému je, že není omezen počet nádob na číslo popisné. V případě, 
že jsou sváženy jiné nádoby, např. od podnikatelů, náklady na tento 
svoz nese svozová společnost, nikoli město. 

Další položkou hrazenou 
městem je platba za svoz a pře-
dání odpadu ze sběrného dvora 
do příslušných zařízení, včetně 
zajištění jeho obsluhy. Svoz 
a  předání odpadů zajišťuje pro 
většinu odpadů odevzdaných 
na sběrném dvoře spol. FCC 
ČR, s. r. o. Tato služba je hraze-
na podle konkrétního množství 
odevzdaných odpadů a  jejich 
dopravy. Pro úplnost uvádíme, že některé druhy odpadů a také zpět-
ně odebírané výrobky (vysloužilé elektrospotřebiče, pneumatiky) 
shromážděné na sběrném dvoře jsou odebírány od města bezplatně 
(pneumatiky), případně městu náleží odměna za jejich sběr (vyslou-
žilé elektrospotřebiče). Mezi další nákladové položky patří nákup 
nádob na odpad nebo náklady na likvidaci černých skládek. 

Celkové náklady na odpadové hospodářství města činily v roce 
2022 cca 5,3 mil. Kč vč. DPH.  

Příjmy a příspěvky systému 
Finanční prostředky na zajištění fungování systému svozu od-

padů získává město z několika zdrojů. Jedním z nich je poplatek za 
komunální odpad dle obecně závazné vyhlášky města, který je hra-
zen občany přihlášenými k trvalému pobytu ve městě. Poplatek je 
stanoven jako platba za osobu a rok s tím, že je dána možnost získat 
slevu z tohoto poplatku za určité procento třídění odpadu, což je po-
drobně popsáno výše.  

Dalším zdrojem jsou fi nanční prostředky získané za výkup suro-
vin, jako je dřevo nebo kovy, a dále příspěvky od společností zajišťu-
jících zpětný odběr elektrozařízení ELEKTROWIN, a.s., ASEKOL, a.s. 
apod. a zejména příspěvek od společnosti EKO-KOM, a.s., která ob-
cím poskytuje fi nanční prostředky na zajištění sběru odpadu z obalů 
– v případě Pohořelic činí tato částka více než 1,2 mil. korun ročně.  

Uvedené zdroje však pokryjí pouze polovinu nákladů na provoz 
systému odpadového hospodářství města, druhá polovina je hraze-
na z rozpočtu města. Děkujeme, že třídíte odpad! 

Ing. Ivana Galiová, referentka odboru životního prostředí 
Bc. Miroslav Novák, DiS., starosta města

VÝSLEDKY CELOPLOŠNÉ DERATIZACE V POHOŘELICÍCH
Celoplošná deratizace města Pohořelice byla provedena 16. 3. 

2023. Byly použity nástrahy metodou zavěšením s 40g Hubex špalky. 
Celkem bylo deratizováno 360 šachet a nalezeny 4 soustavy potkaních 
děr, z nichž:
• 1 ks byl zlikvidován ihned při pokládce (žlutá hvězda);
• 2 musely být doplněny i při kontrole (červené hvězdy s rámováním);
• 1 ks byl likvidován při kontrole (červená hvězda). 

Výsledky kontroly

Kontrola byla provedena 10. 10. 2023.  

• Jaro 2018 – 43% + 5 děr;
• Jaro 2019 – 35% + 9 děr;
• Jaro 2020 – 20% + 7 děr;
• Jaro 2021 – 29% + 7 děr;
• Jaro 2022 -  22% + 7 děr;
• Jaro 2023 – 76% + 4 díry. 

• Podzim 2017 – 54% + 4 díry;
• Podzim 2018 – 38% + 8 děr;
• Podzim 2019 – 52% + 2 díry;
• Podzim 2020 – 58% + 7 děr;
• Podzim 2021 – 46% + 7 děr;
• Podzim 2022 – 35% + 3 díry;
• Podzim 2023 – 22% + 4 díry.  

Deratizace přinesla nejlepší podzimní stav za celou dobu deratiza-
ce., Ze statistiky podzimních měsíců lze zřetelně rozeznat, že výskyt 
díky deratizaci postupně klesá z úrovně cca 50% a více na cca 30% 
v posledních letech. A až na výkyv v letošním roce, klesá také v jarních 
obdobích. V  letošním roce došlo k omezení deratizace o  cca 20 ks 
v okolí ulice Brněnská, čímž byly realizovány první úspory fi nančních 
prostředků. 

Vzhledem k výsledkům lze doporučit další postupné snižování také 
pro rok 2024. V tomto ohledu lze doporučit 10 ks v ulici Na Hrázkách 
(nyní opakovaně „klidná“) a opět v ulici Brněnská 10 ks. Jednalo by se 
tak o snížení o 6 % rozsahu. V ostatních lokalitách je stále ještě rizi-
ko zhoršení stavu, snížení rozsahu tak zatím nelze doporučit. Důležité 
je omezovat rozsah tak, aby nedošlo k opětovnému nárůstu výskytu, 
ale zůstal zachován nízký výskyt a nebyla tak nadměrně narušována 
konstrukce kanalizační sítě působením potkaní populace (rozrušování 
betonové konstrukce vede ke snížení životnosti a milionovým nákla-
dům rekonstrukce, zachování nízkého výskytu tak prodlužuje životnost 
konstrukce). 

na městský úřad. Pro zajímavost uvádíme, že ve městě je umístěno 
cca 6 400 očipovaných nádob včetně nádob na sběrných hnízdech 
a nádob využívaných organizacemi města.  
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UPOZORNĚNÍ OBČANŮM 

MAS PODBRNĚNSKO

REZERVAČNÍ SYSTÉM 

Nejsilnější ložiska výskytu byly opět na obou sídlištích, jejich síla 
však, i vzhledem k průběžné likvidaci, není tak velká, jako byla na po-
čátku deratizace. Výrazně se v posledních obdobích zlepšil stav také na 
ulici Vídeňská, v okolí hřbitova, kde dříve byl vysoký výskyt. V okolí ulice 
Staropoštovní, kde byl v letošním roce výskyt hlášen byl záchyt pouze 
menší. Je tak pravděpodobné, že zde bude případně zdroj výskytu na 
povrchu a nikoli v kanalizaci. 

Deratizace kanalizační sítě – výsledky
Počet deratizovaných šachet 360 Zobrazení na mapě
Nulový výskyt 282 Zelený bod 
Vysoký výskyt 78 (22 %) Červený bod

Návrh dalšího postupu
Vzhledem k výskytu doporučujeme: 

• Pokračovat v pravidelné deratizaci 2x ročně do opakovaného stavu 
30 % bez děr opakovaně i na podzim a poté snižovat postupně roz-
sah prací. 

• Pro rok 2024 snížit rozsah deratizace v ulicích Na Hrázkách (10 ks) 
a Brněnská (10 ks);

• Pokud je v okolí ulice Staropoštovní stále hlášen výskyt, soustředit 
se na možné povrchové zdroje výskytu (často vybydlený dům, či 
drobná chovatelská činnost).
Za tým Deratizace4D přejeme hezký den

Ing. Ondřej Trubecký

Vážení spoluobčané,
jelikož se množí případy, kdy je pozoro-

ván v dešťové kanalizaci města výskyt jiných 
než dešťových vod, upozorňujeme vás, že 
není přípustné vypouštět do ní odpadní vody 
z kuchyní, koupelen, zabijačkových místnos-
tí, zahradních kuchyní či vejminků, bazénů, 
přepadů z  jímek, a  to ani vašimi domovními 
dešťovými přípojkami ani přes dešťové vpusti 
na ulici. Takové případy nejsou v souladu se 
zákony a způsobují znečištění vodních toků, 

Vážení obyvatelé Pohořelic,
Od 17. 1. 2024 můžete opět žádat o dota-

ci na zateplení vašich rodinných domů a insta-
laci fotovoltaických a fototermických systémů 
na ohřev vody z  dotačního programu Nová 
zelená úsporám Light pro nízkopříjmové do-
mácnosti od Ministerstva životního prostředí.

Oproti loňskému znění pravidel došlo k ně-
kolika změnám. Kromě domácností složených 
ze starobních důchodců, osob s  invalidním 
důchodem 3. stupně a domácností s příspěv-

do kterých jsou vody z dešťové kanalizace od-
váděny. Jedná se tak o přímý dopad na kvalitu 
života v našem městě.

Město tímto vyzývá občany, kteří jsou na-
pojeni na dešťovou kanalizaci a odvádějí do ní 
jiné než dešťové vody, aby bezodkladně tento 
závadný stav napravili a takové činnosti zane-
chali.

Děkuji vám za pochopení a spolupráci.
Bc. Miroslav Novák, DiS.

starosta města

Nově spuštěný rezervační systém pro sportoviště a kulturní 
prostory je již plně k dispozici. Prostřednictvím online systému je 
možné si pronajmout sportovní halu, sokolovnu, venkovní spor-
toviště za halou nebo i sál a kino. Bližší informace jsou dostupné 
na webové stránce města www.pohorelice.cz, v záložce kultura 
a sport. Sportovní hala se i díky tomuto systému rychle zaplňuje. 
Nějaké volné možnosti stále máme, například v sokolovně jsou 
víkendové časy většinou volné. Využijte této možnosti, přijďte si 
zasportovat.

Mgr. Ondřej Veselý
místostarosta města

kem na bydlení nově můžou o dotaci žádat 
i domácnosti pobírající příspěvek na dítě.

Výše dotace zůstává u  zateplení domu 
stejná. Maximálně mohou žadatelé s  ohle-
dem na množství opatření dosáhnout na 150 
000 Kč. V případě solárních systémů na ohřev 
vody však došlo ke změně. Pokud bude sys-
tém instalován bez zásobníku vody, dosáhne 
žadatel na podporu 60 000 Kč. Pokud bude 
součástí systému i zásobník vody, bude pod-
pora dosahovat 90 000 Kč. Kombinací opatře-

ní tak může žadatel načerpat až 240 000 Kč.
Poslední změnou je možnost za specifi c-

kých podmínek žádat u výše zmíněných sku-
pin obyvatel o dotaci na výměnu oken u byto-
vých domů a vstupních dveří u pavlačových 
bytových domů.

Zprostředkování dotace vám zdarma po-
můžeme zařídit. V případě zájmu o bližší in-
formace se na nás obraťte na NZUL@PODBR-
NENSKO.CZ nebo tel. č. 702 282 365.

Váš tým MAS Podbrněnsko
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BUDOVÁNÍ UDRŽITELNÉ A PESTRÉ KRAJINY NA PODBRNĚNSKU
Krajina pod Brnem žije, a to nejen kultur-

ně a turisticky, ale i v zemědělství. Na jaře zde 
na Podrbrněnsku začala druhá etapa projektu 
Živý region. Ta první proběhla na Tišnovsku. 
Projekt se snaží zapojit do spolupráce obča-
ny, zemědělce, vlastníky půdy, orgány veřejné 
správy a  další aktéry, aby společně vytvořili 
zdravou a pestrou krajinu, postavenou na zá-
kladech udržitelného zemědělství. Podstatu 
spolupráce představuje šetrné hospodaření 
s místními zdroji, propojení místních dodava-
telů s odběrateli a využívání lokálních potravin 
nejen v domácnostech, ale i ve školním či ve-
řejném stravování. Cílem projektu Živý region 
Podbrněnsko je nastartovat a podpořit rozvoj 
krátkých dodavatelských řetězců a zemědělců 
v nich fungujících. V první etapě na Tišnovsku 
se podařilo zapojit tři desítky zemědělců, škol-
ní jídelny, žákovské parlamenty, město Tišnov 
nebo bezobalový obchod.

Jak tedy takový projekt vypadá v praxi?
Na projektu se podílí Hnutí Duha a dal-

ší organizace jako Impact Hub nebo AMPI, 
kteří nabízejí kurzy i komplexní poradenství 
pro zemědělce a vzdělávání pro rozvoj míst-

ních potravinových sítí. Realizovaly se ale 
i  jednotlivé semináře či webináře na různá 
témata, jako je ekologické pěstování bylin 
nebo výroba vína s exkurzí do bio vinařství 
Špalek. Semináře se netýkají pouze samotné 
produkce, ale řeší se i oblasti, které mohou 
pomoci s prodejem zemědělských a farmář-
ských produktů a potravin. Jeden ze seminá-
řů se dotýká tématu dotací, kde s expertkou 
proberou vše ohledně žádostí na zemědělské 
dotace. Další téma se zaměřuje na tematiku 
marketingu a propagace, do které se země-
dělci mohou pustit po vlastní ose.

„Nemyslím si, že by mezi našimi země-
dělci nebyla vůle k  tomu přechodu na eko-
logické zemědělství, ale mnohdy jim chybí 
to poradenství, chybí jim ten dobrý příklad 
praxe, chybí jim nějaký propojení s tou širší 
komunitou, která podobně třeba přemýšlí. 
Z  toho důvodu je důležitý vytvářet takový 
bioregiony a síťovat ty lidi mezi sebou, uka-
zovat jim, jak se to dá dělat,“ řekl Jiří Prachař 
z AMPI na vzdělávacím setkání Oživit krajinu, 
v  rámci kterého farmy z  regionu sdílely své 
zkušenosti a  představily, jak může v  praxi 

fungovat komunitou podporované zeměděl-
ství. Jedno z dalších setkání s ekologickými 
zemědělci proběhlo na Dobro-Družném stat-
ku, který zprostředkovává prodej zeleniny 
a zážitkové ubytování v Stupešicích. „Krajinu 
máme jenom jednu, a že se o ni musíme sta-
rat, musíme s ní umět vycházet, protože je to 
ta krajina, která nás živí všechny,“ řekl Marek 
Pohořal, který s manželkou procestoval svět, 
pracovali na ekologických farmách v Evropě 
a  po návratu do Česka se rozhodli založit 
zmíněný Dobro-Družný statek.

Nad projektem převzal záštitu náměstek 
hejtmana Jihomoravského kraje Lukáš Du-
bec. I díky podpoře partnerů a Jihomoravské-
ho kraje se mohla uskutečnit třeba další z akcí, 
výzva Challenge Lab. Tématem výzvy bylo „Od 
vidlí po vidličku“, kdy se odborníci i nadšenci 
snažili najít způsob, jak dostat produkty od 
místních farmářů a producentů na talíř míst-
ních obyvatel. Výherci Challenge Lab nyní 
založili prodejnu Farma Pěnčín, která je první 
farmářskou 24/7 bezobslužnou prodejnou 
s nabídkou lokálních potravin u nás.

Alvin Korčák, Impact Hub Brno
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SPOLKY V NAŠEM MĚSTĚ
TĚLOVÝCHOVNÁ JEDNOTA DYNAMO VELKÝ DVŮR

Pohled do minulosti i současnosti
Spolek TJ Dynamo Velký Dvůr byl založen 

v r. 1958 několika místními fotbalovými nad-
šenci, namátkou např. pány Cyrilem Něm-
cem, Ladislavem Karáskem, Baltazarem Ko-
vačičem, Josefem Zajícem, Janem Štrbíkem, 
Zdenkem Šenkýřem, Františkem Karáskem, 
Františkem Říhou, Antonínem Kouřilem, Ja-
nem Kouřilem, Josefem Uchytilem, Josefem 
Křížem, Štefanam Karvayem, Antonínem Za-
jícem, Janem Hájkem, Tomášem Sedláčkem, 
Antonínem Dřevínkem a dalšími.

V současnosti klub čítá cca 50 členů (ak-
tivních hráčů cca 25). Věková struktura hráčů 
je v rozmezí 17 – 51 let. Hráči pocházejí ze-
jména z Velkého Dvora, Nové Vsi a Pohořelic.

Předsedkyní spolku je od r. 2009 Marta 
Kovačičová, vnučka jednoho ze zakladatelů 
spolku (předchozí předseda spolku byl p. Jiří 
Ferby st.).

Zakladatelem, dlouholetým jednatelem 
klubu a člověkem obětujícím se pro velkod-
vorský fotbal po stránce realizační byl pan 
Cyril Němec. Od r. 1986 zajišťuje účetní 
stránku klubu  Ing. Jan Laudát.

V  ročníku 2023/2024 klub hraje nejniž-
ší soutěž okresu Břeclav, a to IV. třídu sk. B. 
Klub hraje svá domácí utkání převážně v ne-
děli dopoledne, tréninkovou činnost pak pro-
vozuje 1x – 2x týdně.

Po podzimní části ročníku se klubu bo-
hužel moc nedařilo (velká marodka, nedosta-
tek hráčů z důvodů pracovních a rodinných) 
a umístil se na 9. místě (z 12 přihlášených) 
s  3 výhrami, 8 prohrami a  skórem 12:23. 
Snad jarní část soutěže bude již s  lepšími 
výsledky.

Klub také od r. 2009 pořádá každoročně 
poslední srpnový pátek ve Velkém Dvoře ob-
líbenou rockovou letní noc pro širokou veřej-
nost. Na poslední této akci jsme v srpnu 2023 
přivítali celkem 261 diváků. Tato akce se také 
vždy koná s přispěním města Pohořelice.

Co se týče fi nanční stránky, klub funguje 
výhradně na základě dotace od města Po-

hořelice, která pokrývá převážnou část pro-
vozních nákladů. Menší část pak tvoří příjem 
z členských příspěvků, vstupného, z případ-
ného prodeje hráčů, od sponzorů a  dárců. 
Bez hlavní dotace od města Pohořelice by 
činnost klubu možná nebyla.

Pokud zmíníme největší úspěch, toho 
klub dosáhl v  r. 2018, kdy poprvé v historii 
postoupil do okresního přeboru. Zde však 
klub bohužel setrval jen jeden soutěžní roč-
ník, i  když i  to byl obrovský úspěch. Se 7 
výhrami, 5 remízami, 12 prohrami a skórem 
43:60 obsadil klub 10. místo (z 13). Tohoto 
úspěchu klub dosáhl přesně v roce, kdy sou-
časně slavil i 60 let od svého založení.

Na základě mimořádných dotací od města 
Pohořelice vybudoval klub 
v  r. 2015 závlahový sys-
tém hřiště, v r. 2020 dětské 
hřiště pro nejmenší diváky, 
zakoupil lavice a stoly pro 
diváky, nábytek do šaten 
a  vybudoval část oplocení 
hřiště. V  r. 2023 pak byly 
vybudovány nové zábrany 
za fotbalovými brankami.

Nejpalčivějším problé-
mem setrvávajícím něko-
lik desetiletí však byl stav 
kabin pro hráče a rozhod-
čí. Klub několik desetiletí 
využíval objekt bývalé 
mateřské školky nedaleko 
hrací plochy. Tento objekt 
byl v  dezolátním stavu 
a  absolutně neodpovídal 
současným standardům. 
Mnoho let klub neúspěšně 
usiloval o řešení problému. 
V  létě 2023 se konečně 
podařilo městu Pohořelice 
najít volné fi nance, a  tak 
mohly být nové kontejne-
rové kabiny před Váno-
cemi 2023 zrealizovány 

přímo u hrací plochy (viz. foto ze stavby). Na 
jaře 2024 tak hráči vyběhnou na trávník již 
z nových kabin.

Závěrem bych chtěla poděkovat všem 
hráčům (i rodinným příslušníkům), trenérům, 
členům, divákům i ostatním dobrovolníkům, 
kterým není velkodvorský fotbal lhostejný 
a obětují tak pro něj svůj čas a energii.

Současně patří velké poděkování městu 
Pohořelice za fi nanční podporu, bez které byl 
fotbal ve Velkém Dvoře existovat nemohl.

Pevně věřím, že nové fotbalové zázemí 
vnese nový vítr a na fotbal do Velkého Dvora 
tak budeme moci chodit i nadále.

Marta Kovačičová
předsedkyně spolku TJ Dynamo Velký Dvůr
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FBC PANTHERS POHOŘELICE
Náš spolek se zabývá hrou florbalu již 15 let. Scházíme se pravidel-

ně dvakrát týdně na tréninky ve sportovní hale, kde pilujeme své herní 
dovednosti a připravujeme se na soutěžní zápasy a jednodenní turnaje. 
Spolek neformálně vznikl díky partě nadšených chlapů, kteří si chodili 
čas od času zahrát florbal. Postupem času vznikala i právní forma spol-
ku a tím započala účast na soutěžních utkáních Českého florbalu.

Po většinu existence klubu se tréninků a zápasů účastnila pouze 
mužská věková kategorie. Později však bylo nutné doplňovat spolek 
o nové členy, a tak jsme spojili síly se Střediskem volného času Poho-
řelice, odkud z nejvyšších kategorií k nám vycházeli nejstarší hráči. To 
nám umožnilo poprvé v historii vytvořit juniorskou kategorii, které se 
ujal hlavní trenér Filip Ramšák a Michal Šebrle. Filip s Michalem jsou již 
dlouhé roky externími zaměstnanci SVČ Pohořelice. Automaticky tak 
došlo k prohloubení velmi intenzivní a úspěšné spolupráce na výchově 
hráčů v mládežnických kategoriích. Volnočasový kroužek florbalu se 
nám tak podařilo rozšířit o možnost pokračovat na vyšší úrovni s flor-
balem až do mužské kategorie. Středisko volného času vytváří svými 
zaměstnanci perfektní podmínky pro výchovu mládeže, ze které náš 
spolek může těžit. Takto vychované hráče můžeme posouvat na vyšší 
florbalovou úroveň.

Našich tréninků se průběžně účastní stovka hráčů, kteří si zde 
pokaždé přijdou na své. Systém tréninků myslí opravdu na každého – 
sportovce, kteří rozvíjejí své dovednosti a pomýšlejí na nejvyšší florba-
lové příčky, i hobby hráče, pro které je tato hra především odreagováním 
a zábavou.

Dovolte nám představit naše největší úspěchy za loňský rok. Juni-
orské kategorii se podařilo postoupit do 2. ligy juniorů Jihomoravského 
a Zlínského kraje. Celou naši cestu za postupem vykresluje pětidílná 
dokumentární série Juniorský postup, kterou najdete na našem YouTu-
be kanále FbC Panthers Pohořelice. Prostřednictvím Amatérské florba-
lové ligy postupně pracujeme na budování juniorského B týmu, kde se 
nejmladší hráči připravují na přesun do hlavního juniorského družstva. 
Také se nám podařilo rozšířit mužskou kate-
gorii na dvě družstva, poprvé v historii máme 
A tým i B tým mužů. Elitní A tým pracuje florba-
lově na velmi vysoké úrovni. Pravidelně trénuje 
herní systémy a ostatní florbalové dovednosti, 
analyzuje své soupeře při videoporadách a po-
mýšlí na zopakování juniorského úspěchu, 
tedy postupu do vyšší mužské soutěže. Zatím 
se nám to daří, vánoční svátky jsme přečkali 
na průběžném prvním místě tabulky. B tým je 
tu pro hráče, kteří se florbalem baví a dokážou 
si u něj odpočinout od každodenních strastní 
a  starostí. Obrovský úspěch zaznamenal je-
den z našich nejmladších hráčů Štěpán Furiš 
(14 let), který obdržel pozvánku do výběru 30 

nejlepších starších žáků z Jihomoravského kraje bojujících o účast na 
olympiádě dětí a mládeže. Jedná se tak o prvního hráče pohořelického 
florbalu, který byl vyzván k plnění reprezentačních povinností. Štěpán si 
pozvánku vybojoval svým přístupem, každodenní tvrdou prací a v ne-
poslední řadě také odvahou, když jako starší žák pravidelně nastupuje 
v juniorské kategorii (tj. o dvě kategorie výš, než by správně měl hrát) 
nebo účastí na mužských trénincích. Tento úspěch je opravdovým dů-
kazem, že společně se Střediskem volného času Pohořelice vytváříme 
hráčům opravdu nadstandardní podmínky. Štěpán jich využívá plnými 
doušky a my mu přejeme, ať se dostane co nejdál, a doufáme, že bude 
vzorem pro všechny ostatní hráče.

A jaké plány máme do budoucna? Elitní mužský tým se snažíme po-
souvat co nejvýše v rámci soutěžní struktury Českého florbalu. K tomu, 
abychom mohli být pokud možno co nejúspěšnější, musíme vybudovat 
kompletní strukturu klubu a vychovávat vlastní hráče.

K dosažení našich cílů postupně budujeme lepší a  lepší zázemí. 
V plánu máme rozšíření realizačních týmů, zdokonalování jejich schop-
ností a  dovedností, které budeme aplikovat k  rozvoji našich hráčů. 
Jsme si vědomi, že to je běh na dlouhou trať, ale jsme odhodlaní ka-
ždý den tvrdě pracovat a být tak ke svému cíli blíž a blíž. Samozřejmě 
uvítáme každého, kdo má chuť jít po této cestě s námi. V neposlední 
řadě tu nadále chceme být i pro ty, kteří si klidně za námi dojdou flor-
bal zahrát jen čas od času. Ve spolupráci s naším hlavním partnerem, 
městem Pohořelice, plánujeme mnoho zajímavých akcí, o kterých vás 
budeme společně včas informovat. Touto cestou bychom chtěli městu 
Pohořelice poděkovat za dosavadní podporu.

Kde nás můžete v nejbližší době vidět? Nejbližší domácí turnaj mužů 
se uskuteční v pohořelické sportovní hale v sobotu 9. března. Juniorský 
tým čeká domácí turnaj o týden dříve, v sobotu 2. března. Také se za 
námi můžete přijít podívat na pravidelné mužské tréninky ve sportovní 
hale v pondělí od 20:30 do 22:00 nebo ve čtvrtek od 20:00 do 22:00.

Filip Ramšák
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SMOLÍNSKÉ AKCE
ADVENTNÍ TVOŘENÍ

MIKULÁŠSKÁ

Poslední listopadovou sobotu se na myslivně uskutečnilo adventní 
tvoření. Materiál poskytl pořádající Smolínský spolek a prostory my-
slivci. Akce je rok od roku populárnější a ženy čím dál kreativnější.

SDH Smolín opět mile překvapilo letošní Pekelnou akcí. Ta se kona-
la z  důvodu rekonstrukce venkovních tanečních prostor výjimečně 
v kulturním domě. V přítmí u vstupu do „Pekla“ čekala dvojice čertic 
a vážila hříchy dětí i dospělých. Před příchodem Mikuláše všichni já-
sali nad muzikálním vystoupením Čert a Káča. Jakmile skončila Káča 
v kotli, dorazil Lucifer s čerticí a knihou hříchů. Děti před odnesením 
do pekla zachránili Mikuláš s  andělem. Za statečnost, básničku či 
písničku si děti domů odnášely balíček s dobrotami. Děkujeme všem 
účinkujícím a SDH Smolín.

Irena Macháčková

ZŠ POHOŘELICE
EXPERIMENTOVÁNÍ V PŘÍ-
RODOVĚDNÉ UČEBNĚ
Znovu po roce jsme uspořádali v che-
mii projektový den pro žáky 9. ročníku. 
Cílem projektu bylo seznámit žáky 
s vlastnostmi suchého ledu, což je oxid 
uhličitý v pevné formě o teplotě -78,5 �. 
Žáci si vyzkoušeli experimenty, při kte-
rých vytvářeli bubliny, mlhu a barevné 
změny. Zopakovali si znalosti o  pH 
i  změnách skupenství. Závěrečným 
úkolem bylo prokázat úroveň digitální 
kompetence experimentátorů, a to vy-
tvořením a sestříháním videa. Nejlepší 
výtvory si můžete prohlédnout přes 
odkaz na školním webu. 
Efektní experimenty prostě žáky baví! 

Mgr. Zuzana Kouřilová 
a Mgr. Kateřina Klaudová
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VICEMISTŘI ČR V DESKOVÝCH HRÁCH

ZA LOVEM BOBŘÍKA INFORMATIKY

PODZIM A SPORT NA ZŠ A MŠ POHOŘELICE

Dva zástupci naší školy Viktor Žďárský 
a Eduard Vebr ze sedmého ročníku se probo-
jovali přes školní a okresní kolo až do fi ná-
le Mistrovství České republiky v deskových 
a společenských hrách 2023.  Finální utkání 
se odehrávalo v prostorách DDM Praha 2 na 
ulici Slezská. Soutěžilo se ve třech katego-
riích (podle roku narození) a  také ve třech 
různých hrách. Naši hráči si co do pravidel 
a hrací doby vybrali tu v podstatě nejnároč-
nější. V  jejich kategorii soutěžilo kolem 15 
dalších žáků a hrálo se několik kol, než došlo 

Naše škola se každý rok na podzim tradičně 
účastní informatické soutěže Bobřík infor-
matiky. Během listopadu se tedy žáci 3. - 9. 
ročníku zapotí u 12 úloh, které vyžadují dů-
vtip a logické myšlení. Žáci, rozdělení do ka-
tegorií podle věku, řeší různě náročné úkoly 
a snaží se získat dostatek bodů a ulovit bob-
říka. Ačkoli to není snadné, v každé třídě se 
vždy najde několik žáků, kterým se to podaří. 
Letos jsme také slavili jeden velký úspěch. 

Náš letošní sportovní podzim byl převážně 
v duchu atletickém a florbalovém. Pojďme si 
společně shrnout, co jsme stihli.  
Jako první nás na přelomu září a října čekal 
atletický čtyřboj starších ročníků 2. stupně, 
pro nižší ročníky byl z organizačních důvodů 
závod bohužel zrušen. Dívky 8. a 9. ročníku 
se v okresním kole umístily na 10. místě. 
Chlapci si z okresního kola odvezli 2. místo 
a postoupili tak do krajského kola, kde obsa-
dili krásné 3. místo. 
Aby však mohli zužitkovat všichni žáci své 
těžce vydřené atletické dovednosti, které 
jsme v rámci tělesné výchovy trénovali celé 

na samé fi nále. Oba kluci statečně bojovali, 
až nakonec i přes silnou konkurenci vybojo-
vali úžasné 2. a 3. místo. Oběma bych chtěla 
od srdce pogratulovat za jejich píli, nasazení 
a férovou hru. Nutno dodat, že celá akce pro-
běhla o víkendu. Museli jsme si přivstat a po 
6. hodině ranní jsme vyjížděli z Brna směr 
Praha. V Praze jsme strávili téměř celý den 
a po 19. hodině jsme dorazili do Brna, kde si 
žáky vyzvedli jejich rodiče. Rodičům tak patří 
velké díky za podporu a spolupráci. 

Bc. Marie Husáková

Karla Boháčková ze 4. A  získala maximum 
bodů, a patří tak mezi nejlepší řešitele v celé 
České republice. Gratulujeme! 
Pokud byste chtěli zjistit, jak jste na tom s lo-
gickým myšlením, můžete si lov na bobříka 
informatiky vyzkoušet na vlastní kůži. Na 
stránkách www.ibobr.cz v záložce archiv na-
leznete soutěžní testy z minulých let. Hodně 
štěstí při lovu! 

Mgr. Martina Kozderová

září, uspořádali jsme pro žáky naší školy  
„Iron závody“. Této akce se účastnili žáci 
od druhého ročníku až po devátý. Soutěžící 
závodili v různých disciplínách – sprint, hod 
míčkem, skok daleký z místa nebo z  rozbě-
hu, vrh koulí a překážková dráha. Soupeřili 
jednak mezi sebou, ale i za celou svou třídu. 
Jediné tričko nezůstalo suché. To bylo také 
jedno z našich ocenění, tedy např. o nejzpo-
cenější tričko nebo také o  překonání sebe 
sama! Vyhrát zkrátka mohl naprosto každý.  
Laura J. z 9. D se ptala spolužáků, co si o této 
akci myslí:  
„Musím uznat, že je hezké, jak to pro nás za-

řídili. Jde vidět, že jim na nás záleží. Rozvíjí 
našeho sportovního ducha a chtějí pro nás 
jen to nejlepší.” Adéla B., 9. D 
„Myslím si, že je to v pohodě. Alespoň si děc-
ka zacvičí.” Michal V., 9. B 
Na závěr bychom rádi použili krásná slova 
Laury z jejího článku: 
„Myslím si, že žáci si akci Iron závody užili, 
určitě to bylo skvělé odreagování od učení. 
Navíc to vede žáky k pohybu zábavnější for-
mou. Naposledy bych za žáky učitelům tě-
lesné výchovy poděkovala, že vytvořili něco 
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SLAVNOST SLABIKÁŘE

ZÁŽITKY ŽÁKŮ 9. ROČNÍKU: NÁVŠTĚVA HAUS DES MEERES A VÁNOČNÍ TRHY VE VÍDNI

Máma má Emu. Ema mele maso… 
Poslední listopadový týden jsme si v prvních tří-
dách slavnostně předali naši nejdůležitější kníž-
ku – SLABIKÁŘ. V něm už děti budou číst slova 
a celé věty, aby se z nich stali zdatní čtenáři. Byl 
to zároveň náš projektový den. Malí školáci plnili 
různé úkoly a snažili se získat pět klíčů, které jim 
odemkly cestu ke čtení ve slabikáři. Všem žáčkům 
se podařilo úkoly splnit a domů si nadšeně odnesli 
novou knihu s vlastnoručně vyrobenou záložkou. 

Mgr. Simona Urbičová, Mgr. Andrea Švecová, 
Mgr. Jitka Králíková

Žáci devátých tříd naší školy zakusili vzrušující den plný dobrodruž-
ství a objevování, když navštívili Haus des Meeres a vánoční trhy ve 
Vídni. Tato kombinace vzdělávání, kultury a vánoční atmosféry vytvo-
řila nezapomenutelný zážitek pro mladé němčináře. 
Naše ráno začalo návštěvou Haus des Meeres, což je akvárium na-
cházející se v samém srdci Vídně. Žáci měli možnost ponořit se do 
tajů podmořského života a sledovat různorodé druhy ryb, korálů a ji-
ných mořských živočichů.  
Po skončení návštěvy Haus des Meeres se žáci přesunuli do centra 

Vídně, kde je čekaly vánoční trhy. Vánoční atmosféra, vůně tradičních 
dobrot a  jiskřící vánoční dekorace okamžitě pohltily každého. Žáci 
měli příležitost ochutnat tradiční speciality, jako jsou vánoční trdel-
níky a horký punč, užít si procházky mezi krásně nasvícenými stánky 
a sdílet radost a vánočního ducha s přáteli. 
Celkově vzato byla tato exkurze pro žáky nejen příležitostí k využití 
němčiny v praxi, ale také k posílení jejich sociálních dovedností a pro-
žití radosti z vánoční atmosféry.  

Mgr. Adéla Bartesová

nového, zábavného a něco, co podpoří naše 
zdraví.“ 
Na konci října jsme začali pořádat turnaje. 
Jako první byl turnaj v přehazované pro 4. 
a 5. ročník. Náš tým vedla velmi úspěšně paní 
učitelka Anna Dovrtělová společně s paní uči-
telkou Simonou Zapletalovou. Ty to s naším 
úžasným týmem dotáhly až do krajského kola, 
kde po dvou vítězstvích v předchozích kolech 
naši sportovci obsadili 2. místo. Gratulujeme! 
Na druhém stupni jsme se z atletiky přesu-
nuli k florbalu. Čekala nás totiž listopadová 
šňůra florbalových turnajů. Těch se účastnili 
žáci od 4. do 9. třídy. Většinu z nich pořádala 

naše škola a my tímto děkujeme nejen na-
šim žákům, ale i ostatním školám, které nás 
v pořádání podpořily a přijely se s námi utkat 
v tomto oblíbeném sportu. Podívejme se na 
naše konečné výsledky. V okrskových kolech 
nejlépe dopadly dívky 8. – 9. ročníku, které 
celé kolo vyhrály. V okresních kolech naše 
týmy (chlapci 6. a 7. ročník, dívky 8. a 9. roč-
ník a chlapci 8. a 9. ročník) skončily těsně 
pod stupni vítězů na 4. místě a tím se jejich 
florbalová tour ukončila.  
Naším největším úspěchem se stala kate-
gorie chlapců 4. a  5. ročníku, kteří vyhráli 
jak okrskové kolo v Žabčicích, tak i okresní 

kolo v Kuřimi a postoupili do krajského kola 
v Blansku. V krajském kole se ničeho neza-
lekli a po bojovném výkonu urvali skvělé 3. 
místo. Blahopřejeme!  
Tímto bychom rádi ukončili celé naše pod-
zimní sportování a  rádi bychom poděkovali 
všem, kteří byli jeho součástí. Ať už se zapo-
jili jako soutěžící, pomáhali nám s přípravou 
nebo nám pomáhali organizačně. Děkujeme 
i vedení školy, které nás na všech akcích pod-
pořilo. Všichni jste byli důležitou součástí 
a tímto vám pomyslně tleskáme. Děkujeme! 

Mgr. Barbora Fischerová, 
Bc. Antonín Tomeček, učitelé tělocviku
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TURNAJ V PIŠKVORKÁCH

EXKURZE DO SNOPU

VÁNOČNÍ DÍLNIČKY

MIKULÁŠSKÁ NADÍLKA V DRUŽINĚ

V úterý 14. 11. 2023 se na nové budově školy uskutečnil 
turnaj v piškvorkách pro žáky 4. a 5. ročníku. Klání se 
zúčastnilo 12 trojčlenných a 2 čtyřčlenné týmy. Nejprve 
se hrálo v týmech, systémem každý s každým. Vítězové 
z každého týmu postoupili do dalšího kola. Zde již čekal 
„piškvorkáře“ klasický vyřazovací „pavouk“. 
Na pomyslných stupních vítězů mohou stát jen tři nejlep-
ší. Těmi byli na krásném třetím místě: Simona Kurimai-

V pátek 1. 12. se vybraní žáci devátého ročníku zúčastnili exkurze do 
fi rmy SNOP, která se zabývá výrobou součástek do automobilového 
průmyslu. Nejprve jsme byli všichni proškoleni o BOZP. Poté si žáci 
prohlédli výrobní halu, kde spatřili například obrovské lisy nebo vel-
ká robotická ramena. V další části měli žáci workshop a vyzkoušeli si 
lehkou různorodou práci se součástkami. Exkurze se nám velice líbila 
a v příštím roce ji určitě znovu zařadíme do výuky. Žákům tato exkurze 
dala náhled na to, jak taková výroba vypadá, a snad jim i trochu usnadní 
rozhodování kam na střední školu. 

Mgr. Pavlína Nepejchalová

Ve čtvrtek 7. prosince proběhly na Paarově zámečku vánoční dílničky 2. 
B, C a D. Přestože se konaly v době předvánočního shonu, většina rodi-
čů si našla čas pro své děti a všichni společně přišli prožít pohodovou 
a klidnou vánoční atmosféru, provoněnou vánočním cukrovím a zpěvem 
koled. Společně si mohli vyrobit nejrůznější vánoční ozdoby a dekorační 
předměty. Vyrábělo se z různých materiálů a různými technikami. Na-
bídka byla pestrá a každý si mohl vybrat dle svého uvážení. Domů si pak 
odnesli nádherné výtvory, kterými mohli vyzdobit své domovy. Nechybě-
lo ani malé občerstvení, káva pro rodiče a společné povídání. 
Děkujeme za krásné odpoledne a všem vám přejeme a hodně štěstí 
a zdraví v novém roce 2024.  

Mgr. Jana Slaná

V  úterý 5. 12., když poslední strávníci do-
obědvali, vládla v družině napínavá atmosféra. 
Děti se připravovaly na příchod sv. Mikuláše, 
čerta a anděla a opravdu brzo po obědě celá 
skupina dorazila. Všechny děti si nervózně odří-
kávaly naučené básničky nebo písničky a těšily 
se nejvíce na to, jakou odměnu dostanou. Nut-
no říci, že tento rok byla odměna opravdu veliká. 
Vedoucí školní družiny, paní vychovatelka Si-
mona Zapletalová, si dala velkou práci a zajisti-
la od fi rmy Tesco i Makro mnoho sponzorských 
darů ve formě bohatých balíčků s dobrotami pro 
všech 300 dětí, které do družiny chodí. 
My jí i všem sponzorům tímto děkujeme a bu-
deme se těšit na každoroční hezkou tradici. 

Za kolektiv vychovatelek družiny 
Tamara Gazdíková

ová ze 4. E, na druhém místě Matyáš Ekrt ze 4. A a jako 
první se umístila Markéta Dušková ze 4. C.  Všechny děti 
si odnesly malou sladkou odměnu, ti nejlepší diplom 
a pěknou cenu. Vítězům ještě jednou gratulujeme! 
Soutěž děti moc bavila. Ptaly se, jestli příští úterý bude 
další turnaj. Určitě ho tedy znovu uspořádáme v jarním 
termínu… 

Mgr. Lýdie Vlachová
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PODPORA SPOLUPRÁCE V SVČ POHOŘELICE – PROJEKT: 
„TATÍNKU, MAMINKO, PŘIJDI ZA MNOU DO KROUŽKU!“

ŽIVÝ BETLÉM

V našem Domečku, v SVČ Pohořelice, se v úterý 12. 12. 2023 usku-
tečnila první schůzka v rámci nového projektu s názvem „Tatínku, ma-
minko, přijdi za mnou do kroužku“. Rodiče měli možnost zapojit se do 
činnosti kroužků, tentokrát drátkování a keramiky, společně se svými 
dětmi. Kroužky vede externí pedagožka Marcela Cirhanová. Rodiče 
měli možnost nahlédnout do výuky a aktivit svých dětí, seznámit se 
s edukačním a výchovným procesem a lépe tak porozumět vzdělávacím 
metodám používaným v našem SVČ. Zároveň se mohli podílet na vy-

tvoření příjemné atmosféry a zkusit si práci svých dětí (vyráběli, mode-
lovali, malovali…). Naše Marcelka Cirhanová má dlouholeté zkušenosti 
s vedením kroužků a přináší do svých hodin odborný pohled a podporu 
spolupráce, což podpořilo první pilotní hodiny tohoto projektu. Děku-
jeme rodičům za účast a těšíme se na další setkání v jiných kroužcích 
a v jiných aktivitách.

Miroslava Janičatová, 
pedagožka volného času, SVČ Pohořelice

V neděli 17. prosince jsme spolu s mými ko-
legy a přáteli zorganizovali po delší odmlce 
Živý betlém.  Program a  veškeré rekvizity 
jsem s dětmi ze souboru Rozmarýnek a s je-
jich rodiči připravovala tři měsíce. Naším cí-
lem bylo dát všem vánoční dárek, který udělá 
radost a  potěší. Tento projekt nebyl vůbec 
malý, zájem o účinkování vedle dětí ze sou-
boru Rozmarýnek (55 dětí) projevili i  rodiče 
dětí (20). A to jak v rolích herců, tak i pomoc-
níků. Pozvání k akci přijaly i kroužky kytaristů 
(16) pod vedením mého manžela Petra, který 
mě v celé akci velice podporoval a ve svých 
kroužcích výborně připravil děti k účinkování 
v Betlému. Velice děkuji touto cestou Petru 
Šardovi, mému kamarádovi, který soubor do-
provází na harmoniku a který mi byl velkou 
oporou, společně jsme skládali playlist, dola-
ďovali texty a choreografi i celého programu. 
Pan farář Martin Kohoutek a náš pan starosta 
Mirek Novák popřáli lidem nejen krásný záži-
tek, ale především vyjádřili přání štěstí a las-
kavosti nejen o Vánocích, ale i v novém roce. 
Byla to krásná akce, která se nesla v duchu 
vánočního těšení, radosti a štěstí. Tento den 
jsme si všichni užili a možná se většina z nás 
vrátila do dětství. Hosté i účinkující projevili 

SVČ POHOŘELICE - CO JE U NÁS NOVÉHO?

přání, aby se tato akce stala tradicí v obdo-
bí Vánoc. Pro velký úspěch jsem slíbila, že 
Betlém bude patřit k  projektům Střediska 
volného času Pohořelice. Pro tento rok jsme 
si zvolili termín 15. prosince. V  rámci naší 
akce probíhala sbírka na Zvířecí azyl v Poho 
paní Zuzky Horké. Celkem se vybralo 6822 

Kč. Ještě jednou všem děkujeme za příspě-
vek pro zvířátka. Zároveň ještě jednou děkuji 
všem, kteří se na akci podíleli, děkuji městu 
Pohořelice za fi nanční podporu a bistru Bar-
bucha za zajištění občerstvení v rámci akce.

Mgr. et Bc. Monika Rouzek Janičatová, MBA, 
ředitelka SVČ Pohořelice

Živý BetlémŽivý Betlém

Živý BetlémŽivý Betlém Živý BetlémŽivý Betlém
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ÚSPĚCH NAŠEHO FLORBALU
Rádi bychom se s vámi podělili o velkou radost. 
Člen našeho florbalového kroužku Štěpán Furiš 
se dostal do výběru 30 nejlepších hráčů z Ji-
homoravského kraje a bojuje o účast na olym-
piádě dětí a mládeže! Je to naše úplně nová 
situace, kdy se náš žák dokázal kvalifi kovat do 
takové soutěže. Na tréninzích předvádí parádní 

výkony, má odvahu a chuť pracovat v těžších 
podmínkách a rád se učí novým věcem. Je to 
velký úspěch našeho florbalu. Náš florbalista 
získal nominaci do reprezentace. Štěpovi fan-
díme a přejeme mnoho úspěchů a sil!

Jakub Holátko, pedagog volného času, 
SVČ Pohořelice

LETOS OSLAVÍME 50 LET
Před padesáti lety se začala psát historie Stře-
diska volného času v Pohořelicích, dříve Domu 
dětí a mládeže. V roce 1974 bylo v Pohořeli-
cích založeno centrum, které je tu pro děti i je-
jich rodiče a které patří k neodmyslitelné sou-
části vzdělávacího i kulturního dění ve městě. 
SVČ Pohořelice je velká organizace se širokou 
nabídkou vzdělávacích akcí a programů, kde 
pracují nadšení pedagogové a  odborníci. Ti 
všichni rádi pracují s dětmi a  jejich hlavním 
cílem je děti nejen něco nového naučit, ale 
především jim předat zájem o zdravý přístup 
k volnému času, k zájmové orientaci. Jsme tu 

však nejenom pro děti, ale také pro dospělé, 
pro pedagogy a  pro další instituce. V  tom-
to roce budeme pořádat řadu akcí, kterými 
si vznik i vývoj našeho Domečku přiblížíme. 
Hlavním dnem oslav však bude sobota 25. 
května. Tento den bude připraven bohatý zá-
žitkový program, kam budou pozvaní všichni, 
pro které byl a je náš Domeček centrem, kam 
rádi chodili a chodí. Bude to oslava pro malé 
i velké, pro vás pro všechny. Těšíme se na vás 
a věříme, že tu pro vás budeme dalších 50 let.

Mgr. et Bc. Monika Rouzek Janičatová, MBA, 
ředitelka SVČ Pohořelice
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ZUŠ POHOŘELICE
ČESKO ZPÍVÁ KOLEDY 2023

U kostela sv. Jakuba Staršího jsme se ve středu 13.12.2023 sešli ke společné-
mu zpívání koled. Od rána padal drobný déšť a nás svíraly obavy, zda bude možné 
pokračovat v této tradici. Počasí se však trochu umoudřilo a seslalo na nás pouze 
závoj mlhy, který nám ale nijak nebránil si společné chvíle naplno užít. Potom, co 
se koledníci občerstvili, mohli napsat dopis Ježíškovi, pustit si lodičku ze sko-
řápky nebo si rozkrojit jablíčko. Největší atrakcí, před samotným zpíváním však 
bylo pro nejmenší házení střevícem, protože obuví se doma zásadně neháže…. že?  
Takže střevíc neustále poletoval a děti za ním. Poté, co odbila šestá hodina, jsme 
si zazpívali několik známých koled, a protože shromážděný „sbor“ byl stále plný 
radosti a nadšení, přidali jsme si neplánovaně i jednu navíc. 

Jsme moc rádi, že jste se rozhodli s námi strávit kousek adventního času 
a moc se těšíme na další kouzelné chvíle v novém roce.

KONCERT PRO DOMOVA PRO OSOBY SE ZDRAVOTNÍM POSTIŽENÍM GAUDIUM BRNO

PEDAGOGICKÝ SBOR SE PŘEDSTAVUJE: ROSTISLAV KOMOSNÝ

Již mnoho let jezdíme vždy v adventním čase vnést trochu radosti 
i do Domova pro osoby se zdravotním postižením Gaudium Brno. Tento 
je určen osobám od 16 let s lehkým, středně těžkým a těžkým mentál-
ním postižením, s kombinovanými vadami a případně s autismem, které 
potřebují podporu v péči o vlastní osobu. Tuto tradici započala tehdejší 
ředitelka Mgr. Hana Celnarová a my v ní velice rádi pokračujeme. První 
setkání, s klienty Gaudia, bylo pro nás překvapením. Měli jsme trochu 

Na zdejší škole působíte s krátkou přetržkou 
od roku 1994 jako učitel, od roku 2019 také 
i  jako zástupce ředitelky. Co dalšího o sobě 
prozradíte?  

Mým rodným městem je Brno, kde jsem 
žil do svých 28 let. Poté jsem se s  rodinou 
přestěhoval do Židlochovic, kde žijeme do-
posud. Po ukončení základní školy jsem byl 
přijat na brněnskou konzervatoř, kterou jsem 
absolvoval v roce 1993. Po absolutoriu jsem 
studoval jednoletou Biblickou školu Word of 
life International. V této době jsem byl již za-
městnaný jako učitel na zdejší ZUŠ. V  letech 
2013 – 2019 jsem si následně doplnil vyso-
koškolské vzdělání na brněnské Masarykově 
univerzitě. Ve svém profesním životě jsem 
působil v  mnoha různých hudebních usku-
peních, například v Divadle Husa na provázku 

obavy z toho, jak budou naši žáci reagovat na tak netradiční publikum, 
a naopak  jakou reakci vlastně můžeme očekávat od nich. Naše oba-
vy se však velice rychle rozplynuly. Atmosféra prvního vystoupení nás 
uchvátila všechny natolik, že se žáci každý rok na tuto akci s nadšením 
hlásí. Jsme moc rádi, že se můžeme nadále takto setkávat a vychová-
vat další generaci k porozumění a empatii.

Zdeňka Šichová

nebo jako doprovodný hráč různých interpretů 
na jejich hudebních vystoupeních. Vedle učení 
na ZUŠ jsem se několik let částečně živil také 
sólovým hraním na různých oslavách a fi rem-
ních akcích. Po mnoho let jsem působil jako 
vedoucí chval v brněnském křesťanském sbo-
ru Slovo Života. V současné době nejsem čle-
nem žádného hudebního uskupení a věnuji se 
spíše domácí studiové práci.

Asi se shodneme na tom, že kantořina je po-
slání a  po všech stránkách náročná, nikdy 
nekončící cesta. Co vás na ní motivuje a těší, 
nebo naopak brzdí či trápí? 

„Kantořina“, jak se trochu staromilsky 
učitelské povolání nazývá, je jednou z  nej-
starších lidských činností vůbec. Lidé byli od 
počátku nuceni se stále něčemu novému učit, 

zkoumat nové možnosti, získávat zkušenosti 
a uvádět je do praxe. Stejně tak i každý jed-
notlivý člověk se od svého narození musí učit 
nejprve nejzákladnějším dovednostem po-
třebných k životu, a potom postupně přechá-
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zet ke stále složitějším činnostem, až k  těm 
úzce profi lovaným činnostem uměleckým, 
jejichž základními dovednostmi jsme u  nás 
na ZUŠ, jak pevně věříme, dobrými průvodci. 
Na pedagogické práci mě nejvíc baví a moti-
vuje poznávání nových zákoutí daného oboru, 
hledání nových možností jednotlivých nástro-
jů a nástrojových seskupení, hledání a využití 
nových metod vyučování. Stále častěji si uvě-
domuji a zažívám, jak i pro mě zcela vzdálené 
obory můžou být velmi zajímavé až fascinující. 
Třeba chemie nebo fyzika jsou předměty, které 
mně byly v době studia na základní škole, ale 
i po mnoho dalších let, zcela cizí. Dnes ale, při 
sledování nějakého zajímavého dokumentu, 
který se těmto tématům věnuje, jsem vždy zno-
vu překvapený, jak fantastické tyto světy jsou. 
Myslím, že jednou ze základních esencí lidské 
DNA je touha pátrat, objevovat a zažívat tohle 
dobrodružství nového a doposud nepoznaného. 
To, co mně na školství naopak někdy vadí, je 
míra byrokratického aparátu, která se nám, 
„pracovníkům z terénu“, častokrát jeví jako sa-
moúčelná a únavná, a vnímáme ji víc jako zátěž 
než jako pomoc. Na druhou stranu je ale nutné 
zmínit, a to důrazně, že jako ZUŠ máme velmi 
dobré a v Evropě ojedinělé podmínky, kterými 
náš stát podporuje systém základního umě-
leckého vzdělávání a  činí ho tak dostupným 
širokým vrstvám. Toho jsme si vědomi a jsme 
za to vděční.

I pro učitele ZUŠ je závazné dodržování Škol-
ního vzdělávacího programu. Přesto, máte 
nějaké představy, které byste rád ve výuce 
uskutečnil; cíl, ke kterému směřujete?      

Podle mého názoru by vše mělo vycházet 
z praxe a směřovat zpět do praxe. A to se týká 
jak cílů, tak i metod, jak těchto cílů dosáh-
nout. Nemám příliš rád dlouhé akademické 
polemiky, jak dělat to nebo tamto. Mnohem 
bližší jsou mně praktické metody, které pro-
sazoval Komenský – učit se zpívat zpíváním, 
počítat počítáním apod. Zkrátka co nejjed-
nodušeji, co nejpraktičtěji, co nejefektivněji, 
a pokud možno s nadhledem a alespoň špet-
kou vzájemného humoru. To je můj recept.                                                                                                                                 
Mým největším cílem a  satisfakcí zároveň 
je vychovat mladé hudebníky, kteří obstojí 
v praktickém životě, budou, samozřejmě pod-
le svých možností, schopní působit v různých 
hudebních seskupeních nebo budou alespoň 
schopni o Vánocích doprovodit rodinné zpívá-
ní koled u vánočního stromku.

Pedagogická práce je inspirující a  často 
v mnohých ohledech překvapující. Čím žáci 
nejvíc udivují vás?     

Přesto, že ve školství působím už mnoho 
let, vždy znovu mě například překvapí vtipné 
bonmoty, kterými nás naši žáci čas od času 
pobaví, jako třeba, když v hudební nauce na 
otázku, jak dlouho trvá nota půlová, žák od-

poví: „Do konce školního roku!“ Nebo když hu-
dební výraz staccato zkomolí na strakato, ane-
bo místo metronomu si chce pustit metrolam.

Každé zaměstnání potřebuje odpočinek. Jak 
relaxujete? Co vás baví a dělá vám radost? 

Jednou se mě kdosi zeptal, co dělám 
o  prázdninách. Na otázku jsem odpověděl: 
„Prázdniny? To slovo neznám, co to zname-
ná???“ Ale teď seriózně: Protože patřím ke 
skupině lidí činorodých, kteří nevydrží dlouho 
jen tak sedět, tak si asi nejvíc si odpočinu u ně-
jaké řemeslné práce. Nebo při běhání, kterému 
se také trochu věnuji. Mám-li být však zcela 
upřímný, někdy jsem tak unavený, že prostě 
padnu na gauč, pustím nějaký fi lm nebo za-
jímavý dokument, a  jediné, co jsem schopen 
dělat, je pouze tupě zírat.

Učitelská profese a učení vůbec je rozmani-
tým a  nevyčerpatelným tématem. Napadá 
vás, co byste závěrem zmínil vy sám?        

No, myslím, že úvaha i vzkaz týkající se 
školství již zazněly v odpovědích na předchozí 
otázky, takže se nebudu opakovat a tohle naše 
povídání bych uzavřel pozitivně, všeobecně 
známou „klasikou“: Co je tedy nutné dělat bez 
ustání v ZUŠ, ve školství a v životě vůbec? No, 
přece UČIT SE! UČIT SE! UČIT SE!

Rozhovor připravily: Ludmila Tesařová 
a Anna Šardová

PEDAGOGICKÝ SBOR SE PŘEDSTAVUJE: IVO FARKAŠ
Na zdejší škole působíte jako učitel hry na 
smyčcové nástroje, převážně na housle. Co 
dalšího o sobě prozradíte?  

Když dovolíte, rád bych nejprve trošku 
zavzpomínal. Při žádosti o místo učitele se 
mne tehdejší pan ředitel Rostislav Komosný 
st. zeptal na ročník narození. Při odpovědi 
pokýval uznale hlavou a řekl: „Chápu, to jsou 
roky tak akorát, kdy se muzikant už musí 
usadit.“ A  po tomto „přijímacím“ pohovo-
ru jsem začal od školního roku 2003/2004 
na hudební škole v  Pohořelicích učit. Ano, 
je to jedno z  kulatých výročí (smích)…                                                                                                     
Pocházím ze Židlochovic, kde jsem navště-
voval hudební školu, tehdejší LŠU. Na Kon-
zervatoři v Brně jsem vystudoval hru na violu 
a jako druhý obligátní nástroj klavír. Před i po 
vojenské dvouleté základní službě moje první 
učitelské krůčky vedly do města Miroslavi. Po 
krátkém působení mě láska k folklóru a cim-
bálové muzice přivedla do Brna. Dostal jsem 
příležitost hrát v  Brněnském rozhlasovém 
orchestru lidových nástrojů pod vedením Jin-
dřicha Hovorky. Zde jsem po boku zkušených 
hráčů získával ostruhy v nekonečném folklór-
ním vesmíru. Zážitky z koncertů nebo z na-

táčení pro rozhlas s předními interprety byly 
pro mne životním zážitkem, ale taky velkou 
školou. Ano, další školou bylo také působení 
i časté hostování v několika kapelách. Naučil 
jsem se mnoho od všech – na hudební cestě 
jim děkuji při každé příležitosti v duchu, nebo 
v možné vstřícnosti. Lidové písně formou in-
terpretace nebo předáváním zkušeností s ra-
dostí a s úctou rozdávám všem.

Asi se shodneme na tom, že kantořina je po-
slání a  po všech stránkách náročná, nikdy 
nekončící cesta. Co vás na ní motivuje a těší, 
nebo naopak brzdí či trápí?

Učitel? Ten je v první řadě psycholog, v dru-
hé řadě rodič, ve třetí „ajťák“…, a pak teprve uči-
tel. Těší mě, že se ještě v dnešní době najdou 
rodiče, kteří zavedou děti do hudební školy. To 
je motivace. Když ještě rodiče a žáci chtějí! Trá-
pí mě, že tak trošku nestíhám změny a rychlý 
tok elektronického vývoje moderní školy. Není 
to totiž kafe, které bych si dal dvakrát za odpo-
ledne každý den.

I pro učitele ZUŠ je závazné dodržování Škol-
ního vzdělávacího programu. Přesto, máte 

nějaké představy, které byste rád ve výuce 
uskutečnil; cíl, ke kterému směřujete?

ŠVP - to jsou závazná pravidla. V autoškole 
je máte taky (smích) ….

Cíl a  představu mám v  jednom: Učitel si 
žáka musí získat, aby mu věřil. Pak bude cvi-
čit, a  i do hudební nauky bude chodit rád. Je 
to hodně vyčerpávající, ale pak je tady zas ta 
představa, že když žák vydrží, třeba po 10 le-
tech, tak se najednou „vyloupne“ v téměř ho-
tového muzikanta a vy víte, že ty roky usilovné 
práce nebyly nadarmo.
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HUDEBNÍ ATELIÉR PAVLÍNY KRATOCHVÍLOVÉ

MĚSTSKÁ KNIHOVNA POHOŘELICE

ADVENTNÍ KONCERT

ČINNOST KNIHOVNY VE SMOLÍNĚ V ROCE 2023

SRDEČNĚ VÁS ZVEME NA PŘIPRAVOVANÉ AKCE:

Dne 10. 12. 2023 se uskutečnil každoroční vánoční koncert v prosto-
rách nově zrekonstruované sokolovny v Pohořelicích. Jako každý rok nás 
mile potěšil zaplněný sál, který nám pomohla hezky vyzdobit paní Lenka 
Weiterová – Rouzková. Aby zde letos mohl koncert proběhnout, zajistila 
obec položení koberců na novu podlahu tak, aby nebyla neponičena.

Atmosféra v sále sokolovny byla velmi příjemná. Děti od 3 do 16 
let s chutí předvedly, co se naučily. Kromě vánočních koled, které hrály 
v různém nástrojovém uskupení, mohlo publikum slyšet i jiné 
skladby hlavně veselejšího charakteru. Všichni posluchači si 
mohli přijít na své, k poslechu bylo vše od hudby klasické až 
po hudbu jazzovou. Při nacvičování na zkouškách a při násled-
ném předvedení komorní hry na koncertu se děti naučily spolu-
pracovat a hrát „spolu“, což je vždy přínosem pro každého mu-
zikanta. Práce byla sice dosti náročná a zabrala nám spoustu 
času, ale myslím si, že výsledek stál za to. O tom svědčil i velký 
potlesk, jež zazníval po každém čísle, zvláště pak na konci ce-
lého koncertu. Jsem ráda, že nejen rodiče mých žáků, ale i jiní 
posluchači takto ocenili výborné výkony účinkujících. Kromě 
potlesku byla dětem další odměnou mandarinka, perníček či 
jiná sladkost, kterou účinkující dostali od rodičů či ode mne.

Touto cestou bych chtěla poděkovat všem rodičům – 
maminkám, jež mi neuvěřitelně vycházely vstříc a vodily děti 
i nad rámec svých povinností, dále patří můj dík tatínkům, kteří 

Knihovna Smolín je obecní knihovnou, 
funguje plynule od rekonstrukce z  roku 2019 
v budově na adrese Smolín 72 společně s po-
silovnou. Za provoz odpovídá 23letá Pavlína 
Řezáčová, studentka magisterského programu 
oboru Informační služby a knihovnictví na Ma-

18.1.2024  Novoroční koncert 18:00 v kinosále Pohořelice

21.3.2024  Koncert souborů 18:00 v kinosále Pohořelice

21.4.2024  Muzikál Shrek v 17:00 v kinosále Pohořelice

25.4.2024  Muzikál Shrek v 18:00 v kinosále Pohořelice

28.5.2024  Koncert NARUBY 18:00 ve dvoře Pfann

5.6.2024  Vystoupení tanečního a literárně-dramatického oddělení

 18:00 v kinosále Pohořelice

17.6.2024  Absolventský koncert I. 18:00 v sále ZUŠ Pohořelice

20.6.2024  Absolventský koncert II. 18:00 v kinosále Pohořelice

pomohli hlavně se stěhováním klavíru a s přesunem a navezením židlí. 
V neposlední řadě děkuji městu za možnost uspořádat koncert v těchto 
akusticky příznivých prostorách, za pomoc při dovozu a položení kober-
ců na novou podlahu v sokolovně. Bez tohoto počinu by účinkující – malí 
pohořeličtí umělci – nemohli širokou veřejnost obdařit příjemným zasta-
vením se v uspěchaném předvánočním čase.

Pavlína Kratochvílová, dipl. um.

sarykově univerzitě v Brně. Knihovna je prosto-
rově jedna rozměrná místnost, vybavená vyso-
kými regály s knihami a stojany na časopisy. 
Nachází se zde velký pracovní stůl pro knihov-
nici, dále v  roce 2023 přibyl na míru dělaný 
stolek a šest židlí, takže nyní má knihovna pro 

Pedagogická práce je inspirující a  často 
v mnohých ohledech překvapující. Čím žáci 
nejvíc udivují vás?

Žáci nás udivují, protože se od nich neustá-
le učíme a ledacos přehodnocujeme.

Každé zaměstnání potřebuje odpočinek. Jak 
relaxujete? Co vás baví a dělá vám radost?     

Co se týká odpočinku, mám nejraděj práci 
se dřevem – je to pořád příroda. A  ta radost, 
když už konečně trefím úhel ve spoji desky, trá-
mu! Dřeva na podpal je tedy dost…. 
Učitelská profese a  učení vůbec je rozma-
nitým a  nevyčerpatelným tématem. Napa-
dá vás, co byste závěrem zmínil (a) vy sám 
(sama)?

Nevím, už jsem řekl vše, tak hezký den! 
Rozhovor připravily: Ludmila Tesařová 

a Anna Šardová

návštěvníky k dispozici dva stolky a dvanáct 
židlí. Ve vybavení jsou dva notebooky, jeden 
pro knihovnici, jeden pro veřejnost (skrze něj 
se mohou uživatelé připojit na internet a kata-
log). Dále je k dispozici tiskárna. V roce 2023 
také začal být implementován knihovní systém 
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Clavius, v této době je stále v procesu katalogi-
zace, takže ještě nebyl spuštěn v samotné pra-
xi. Ve vybavení je také mini lednička, kávovar, 
rychlovarná konvice, nádobí, vysavač, čtečka 
čárových kódů a  po celé budově rozmístěné 
přímotopy.

Místnost je vybavená také dětským kout-
kem, kde najdeme dva velké fatboy sedací 
pytle, dva malé fatboy sedací pytle, dvě velké 
krabice na hračky, držák na role papíru na kres-
lení, malou lezeckou stěnu, malý stoleček a dvě 
židličky pro nejmenší, 30 pěnových barevných 
čtverců.

V  budově se kromě knihovny nachází 
i posilovna, úklidová místnost a dva záchody. 
Knihovna splňuje bezbariérový přístup.

Knihovna nabízí standardní výpůjční služ-
by knihovních jednotek (beletrie pro dospělé, 
naučné literatury pro dospělé a  naučné lite-
ratury pro děti, literatury pro děti a mládež), 
dále referenční služby, přístup k internetu skr-

ze uživatelský počítač, pronájem koloběžek, 
campingových dek a stanů. Prostory knihovny 
jsou využívány také jako místo setkávání mimo 
výpůjční dobu. Knihovna je veřejnosti otevřena 
v pondělí, úterý a ve čtvrtek vždy od 16:00 do 
18:00.

V roce 2023 proběhla ve dnech 3. 8. a 4. 
8. plánovaná revize fondu po pěti letech. Byly 
vyřazeny jednotky opotřebené, neaktuál-
ní a  staré. Knihovna aktivně čerpá výměnné 
fondy z knihovny v Pohořelicích, příležitostně 
i z knihovny v Břeclavi.

V  roce 2023 bylo evidováno celkem 44 
čtenářů, z toho 21 dětí. 17 čtenářů bylo v roce 
2023 aktivních. Vypůjčeno bylo celkem 177 
dokumentů, z toho 48 z kategorie beletrie pro 
dospělé, 5 naučná dospělí, 118 beletrie pro děti 
a mládež a 6 naučná pro děti a mládež.

Knihovna slouží jako prostory pro schůze 
(městského zastupitelstva s  občany Smolí-
na, Smolínského spolku, …). Jsou realizována 

deskohraní, tvořivé aktivity a aktivity v podobě 
kvízů. Aktivity jsou pořádány arbitrárně, ne-
mají žádnou přesnou kontinuitu v opakování. 
Knihovna zajišťuje přístup k informacím všem 
svým návštěvníkům.

Knihovna aktivně spolupracuje se skupi-
nou Smolínský spolek, např. poskytuje prostory 
pro schůze a akce pro děti (tvoření, hraní des-
kových her, …). V roce 2023 se v knihovně ve 
spolupráci se Smolínským spolkem odehrávaly 
následující aktivity: výroba trávových hlaviček, 
zdobení velikonočních vajíček, výroba vánoč-
ních andělíčků.

Knihovnice spravuje facebookovou strán-
ku, kde je v  kontaktu s  většinou čtenářů 
a  množstvím komunity ze Smolína. Sdíle-
ny jsou novinky ve fondu knihovny, aktuality 
z knihovny, pozvánky na akce, samotné fotky 
z akcí, informace o změně otevírací doby atd. 
Zatím má stránka 51 sledujících.

Bc. Pavlína Řezáčová, knihovnice

SKAUTI Z POHOŘELIC

ČESKÝ ZAHRÁDKÁŘSKÝ SVAZ

TŘÍKRÁLOVÁ SBÍRKA 2024
Vážení spoluobčané, 6. ledna, tedy přímo v den, kdy slaví svátek Tři 

králové, se u nás v Pohořelicích uskutečnila letos již po desáté Tříkrá-
lová sbírka v  režii skautů z Pohořelic. Máme obrovskou radost, proto-
že se nám letos podařila vybrat nová rekordní částka, a to 108 113 Kč. 
Je třeba zmínit, že z celkové částky se 1 940 Kč vybralo v místní části 
Smolín a 9 223 Kč v části Nová Ves. Dovolte, abych touto cestou moc 
poděkoval všem koledníkům, kteří se i přes nepřízeň počasí podíleli na 
sbírce. Rád bych vyzdvihl zejména koledníky, kteří opatrovali kasičky, po-
starali se o koledníky během obchůzky anebo zařídili umístění kasičky 
na některém z veřejných míst. Velký dík proto patří zejména Magdaléně 

Vážení spoluobčané,
dovolte mně, abych jako předseda ZO ČZS reagoval na článek, který 

vyšel na FB profi lu „My Přísaha“. Jedná se o článek neboli příspěvek od 
p. Aleše Saitla o odpadovém hospodářství města, mířený na ZO ČZS Po-
hořelice.

Tento článek se nás jako zahrádkářů velice dotkl a nezakládá se na 
pravdě. Hovoří o skládce odpadů v zahrádkářské kolonii Nová směrem 
na Cvrčovice. Nejedná se o skládku odpadu, ale o skládku větví a trávy, 
která se recykluje a zahrádkáři zrecyklovanou drť používají zpět na svých 
zahrádkách, což pan Saitl asi neví. Je pravda, že nám to zařizuje město 
Pohořelice, protože naše organizace na to nemá techniku.

Dále bych chtěl uvést na pravou míru věc s přistavenými kontejnery 
v zahrádkářské kolonii. Já si velice vážím spolupráce s městem, protože 
naši organizaci z větší části tvoří senioři a invalidní důchodci, kteří jsou 
rádi, že větší odpad mohou odložit do těchto kontejnerů, protože nemají 
sílu ho sami odvézt do sběrného dvora. Musím také reagovat na nařčení, 
že na zahradách bydlí lidé, kteří neplatí popelnice. Opět lež, každý má tr-

Němečkové, DiS., Oliveru Švecovi, Adamu Urbičovi, Ondřeji Hlavinkovi, 
Haně Mánkové, Leoši Mánkovi, Kateřině Uedlové, Martinu Vrbkovi, Elišce 
Maškové, Adamu Limberskému, Ing. Karlu Bořeckému, Veronice Budíno-
vé a za pomoc s pečetěním a počítáním výtěžku Věře Formanové.

Jsme moc rádi, že můžeme pomoct dobré věci, a těšíme se na překo-
nání letošního rekordu v dalším roce, ale sami to nezvládneme. Jste to vy, 
kteří nám pomáháte svými příspěvky pomáhat. Děkujeme!

Za skauty z Pohořelic
Jan Kříž 

Koordinátor Tříkrálové sbírky pro Pohořelice

valé bydliště a tam odpady platí a jestli si p. Saitl myslí, že celý rok někdo 
shromažďuje odpady, aby je mohl potom hodit do těchto kontejnerů, tak 
se mýlí. Na druhé straně se zahrádkářský odpad a odpad občanů, kteří se 
se zahrádkáři vezou, neobjevuje po větrolamech a jiných černých sklád-
kách. Pan Saitl zapomíná, že takové likvidování černé skládky je daleko 
fi nančně nákladnější jak odvoz dvou kontejnerů.

Dovolte mně, abych na závěr mé reakce na tento článek ještě objasnil 
jednu situaci, a to je cesta kolem zahrádek u vody, kde se dnes procházejí 
maminky s kočárky, děti na kolech a občané na procházkách. Tato cesta 
stála ZO ČZS zhruba 40.000 Kč, které jsme uhradili z našich prostřed-
ků, aby se dalo kolem zahrádek kulturně pohybovat. Poté byla s městem 
uzavřena spolupráce ve smyslu kompenzace odvozu odpadů jednou roč-
ně, za což vedení města velice děkuji a vážím si této spolupráce. Je to 
pomoc hlavně našim zahrádkářům seniorům, kteří zde na zahrádkách 
tráví většinu svého času v životě.

Alexandr Zpěvák
předseda ZO ČZS Pohořelice
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TJ SOKOL POHOŘELICE 
FOTBALISTÉ A-MUŽSTVA TJ SOKOL POHOŘELICE KRAJSKÝ PŘEBOR SEZONA 2023-2024
První polovina podzimní části sezony v kraj-
ském přeboru Jihomoravského kraje skončila.  
Naše mužstvo se umístilo na 8. místě z celko-
vého počtu 16 týmů. Získali jsme 22 bodů za 
7 výher, 1 remízu a 7 proher. V tabulce domá-
cích dosud odehraných zápasů jsme skončili 
celkově druzí. Hůř se nám vede na venkovních 
hřištích, kde jsme dokázali zvítězit pouze je-
denkrát.
Podařilo se nám stabilizovat se v soutěži a po-
hybujeme se v klidném středu, kdy ztrácíme 
na 4. místo pouhé 3 body. Každopádně se 
jedná o náročnou soutěž, je to nejvyšší fot-
balová soutěž našeho kraje. My jsme si svými 
sportovními výkony a  výsledky za poslední 
roky získali uznání široké fotbalové veřejnosti 
a  pozitivně reprezentujeme naše město Po-
hořelice. Věříme, že jsme připraveni v  tomto 
pokračovat. Myslíme, že je správné, že máme 
na naše hráče A týmu v Pohořelicích vysoké 
nároky. A tým každého klubu je výstavní skří-
ní a my chceme jít příkladem a být inspirací 
pro naši mládež, ale také ostatním klubům 
v našem okolí. Tímto bychom rádi poděkovali 
všem hráčům, kteří se na těchto úspěších po-
díleli. 

Aktuální tabulka střelců
1. Patrik Hron  7 branek
2. Bohuslav Lang  5 branek
3. Adam Fiala  4 branky
3. Roman Beníček  3 branky
4. Dmytro Yatsyna  2 branky
4. Ronaldo Manuel  2 branky
4. Zdeněk Matoušek 2 branky
5. Zbyněk Petrásek  1 branka
5. Tomáš Kůra  1 branka

Ve třech případech získali naši hráči za své 
výkony ocenění hráče kola, které se vyhodno-
cuje na portálu www.fotbalunas.cz:

Bohuslav Lang, záložník, hráč 5. kola; 38 % 
všech hlasů, autor historického prvního gólu 
v krajském přeboru v utkání s Rajhradicemi:
Rozhovor:
Bóďo, gratuluji k vítězství v anketě. Potěšilo 
tě to? Anketa byla opět dost vyrovnaná.
Tak určitě (smích). Samozřejmě že mě to po-
těšilo. Jsem rád, že jsem se do sestavy kola 
vůbec dostal a myslím si, že to nebylo napo-
sledy.

Hlasování bylo těsné, zvítězil jsi o 5 % před 
Martinem Křížem z Rousínova. Kdo myslíš, že 
ti poslal nejvíce hlasů?
Ano, sledoval jsem to od začátku a s Marti-

nem se dokonce i známe osobně ze střední, 
takže jsem věděl, o koho jde. Všiml jsem si, 
že měl Martin zprvu o něco málo více hlasů, 
ale nakonec se asi ukázalo, kdo je oblíbenější 
(smích). Myslím si, že jsem dost hlasů dostal 
od kamarádů a rodiny, ale nejvíce asi od spo-
luhráčů, kteří prostě a jednoduše chtěli, abych 
to pak v kabině hezky „zacáloval” (smích).

Kolik tě to bude v kabině stát nebo pro kluky 
připravíš nějaké dobré pohoštění?
Jak už bývá skoro ve všech klubech zvykem, 
i u nás na tohle samozřejmě sazebník myslí. 
Bude to kolem pár stovek. Pokladník už psal, 
že jelikož jsem vyhrál, bude to do pokladny za 
dvojnásobek. Asi zas potřebuje někam na do-
volenou…

O víkendu jste porazili v souboji nováčků Ra-
jhradice 3:1, byl to pro vás i z psychického 
hlediska náročný zápas? Doposud jste měli 
na svém kontě pouze jeden bod.
Ano, náročný zápas to určitě byl, jelikož Raj-
hradice do našeho vzájemného zápasu ne-
prohrály a mohly být trochu na koni. Naopak 
my šli do zápasu s pouhým jedním bodem za 
remízu 0:0 s Bystrcí. Navíc v úvodu zápasu 
se jim také podařilo, z mého pohledu, vstřelit 
šťastnou branku a jít tak do vedení 1:0, kdy se 
míč po tečovaném centru ocitl u volného útoč-
níka Rajhradic, který se nemýlil. Z gólu jsme se 
ale rychle oklepali a hráli si naši hru, díky které 
jsme ještě do poločasu otočili stav utkání na 
2:1. Ke konci druhého poločasu jsme ještě na-
víc zvýšili na konečný stav 3:1 a mohli se tak 
radovat z prvních gólů v KP a prvního vítězství.

Ty sám jsi dal dvě branky a vlastně i rozhodl 
utkání. Můžeš nám situace popsat a jaký kou-
sek chyběl od hattricku?
Tak první gól jsem vstřelil po krásné akci, kdy 
jsme kombinací vyjeli s míčem z vlastní po-
loviny, kluci si to dali dobře na středu, Landy 
to dal do kraje na Andulu a ten, když to má 
na noze, tak z 90 % vím, že to do toho vápna 

přijde. Poslal tam ostrej centr na přední tyč, 
kde jsem byl včas a možná i trochu se štěs-
tím jsem nasměřoval balon, jak se říká do 
“vinglu.” Druhá branka padla po standardní 
situaci, kdy Filip Vedral poslal prudkej centr 
do vápna, Zbyňa Petrásek mi to ze zadní vrá-
til a já to hlavou doťuknul do brány. K hattric-
ku chybělo opravdu pramálo. Ani se mi o tom 
nechce mluvit (smích). Asi v 80. minutě jsme 
se opět hezkou akcí dostali až k soupeřově 
bráně, kdy to Honza Zbránek dobře dal Paťa-
sovi, ten to ze strany zatáhl k bráně, předložil 
mi to skoro do prázdné, ale já asi z malého 
vápna levačkou těsně bránu přestřelil. Takže 
opravdu nechybělo moc. Ještě teď je mi za to 
stydno (smích).

Jak probíhají v Pohořelicích pozápasové osla-
vy? A byla tato něčím výjimečná? Přeci jen 
první vítězství v krajském přeboru.
Oslavy v kabině po vítězném zápase úplně ně-
jak neprožíváme, dáme si nějaké pivo, poke-
cáme a tím to končí. U nás řádně oslavujeme 
jen postupy.

Jak hodnotíš úvodní čtyři kola soutěže a jaké 
máte v Pohořelicích ambice jako nováček?
Tak v prvním kole jsme měli dle mého názoru, 
jak se říká, moc velké oči a nehráli zodpovědně 
zezadu a tvrdě jsme narazili. V druhém kole už 
se náš výkon zlepšil, odehráli jsme vyrovnané 
utkání s Bystrcí. V Rousínově jsme ke konci 
zápasu asi odešli fyzicky a  po vyrovnaném 
zápasu jsme nakonec odešli jako poražení. 
A v posledním odehraném kole jsme konečně 
ukázali, na co máme a co chceme hrát. Naší 
ambicí je se aklimatizovat v  nové soutěži 
a uhrát minimálně klidný střed tabulky. Mys-
lím, že kvalitu na to máme.

Příští zápas zajíždíte do Lednice, která stále 
čeká na první výhru. Co od zápasu čekáš?
V  Lednici očekávám, že domácí se na nás 
pokusí vlítnout a budou chtít za každou cenu 
urvat vítězství. Věřím ale, že máme kvalitu na 
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to je přehrát a odvézt si 3 body.
Kdo v kabině dělá srandu, kdo chodí neustále 
pozdě, na koho je největší spolehnutí na hřiš-
ti, kdo tráví nejvíce času u zrcadla a kdo vypije 
nejvíce piv?
Tak o  srandu se stará hlavně, i  když někdy 
možná nevědomky, Michal Ševčík, náš ma-
tador Zbyněk Loubek a hráči z dorostu Honza 
Zbránek s Lukášem Sladkým, to jsou vtipálci. 
Pozdě chodí náš Ronaldo, Filip Vedral a při-
znám se, že někdy i  já dojdu o pár minut po 
srazu. Největší spolehnutí na hřišti je asi na 
našeho Ševu. Nejvíce času u zrcadla tráví ur-
čitě Tomáš Sedmidubský. Největší splávek na 
pití piva má podle mě Kuba Šimša.

Čemu se věnuješ, když zrovna nejsi na hřišti?
Moc toho času, kdy nejsem v práci a na hřišti, 
není. Ale když už čas mám, tak si rád zacvičím, 
zajdu na tenis, poslechnu nějakou hudbu nebo 
prostě sednu k počítači a zahraju si něco.

Co říkáš na portál www.fotbalunas.cz?
Podle mě je fajn, že se stránka nevěnuje jen 
nejvyšší soutěži, ale udělá si čas i na ty o něco 
nižší. Například tato anketa může motivovat 
i ostatní hráče, aby se do ní dostali a případně 
ji vyhráli jako já tentokrát (úsměv).

Patrik Hron, útočník, 49 % všech hlasů, autor 
hattricku v utkání s SK Ráječko
Rozhovor:
Patriku, gratuluji k vítězství v anketě. Potěšilo 
tě to? Anketa byla celkem jednoznačná, kdy 
pro tebe hlasovalo 49 % fanoušků.
Zdravím, tak určitě mě to potěšilo, až jsem se 
divil, ale jsem za to rád, samozřejmě.

Sledoval jsi hlasování? Kdo myslíš, že ti poslal 
nejvíce hlasů?
Jedním okem jsem to sledoval. Kdo? Určitě 
kabina (kluci), možná nějací fanoušci z  fot-
balu, co tu stránku sledují, a kamarádi. A ur-
čitě bych chtěl vypíchnout Kubu Šímu, ten mě 
určitě poslal naschvál nejvíc hlasů (smích)...
díky.

Kolik tě to bude v kabině stát nebo pro kluky 
připravíš nějaké dobré pohoštění?
No, jak bych to řekl, nějakej přesčas v práci mě 
to určitě bude stát (smích).

O víkendu jste porazili Ráječko jednoznačně 
5:0. Jak z  tvého pohledu hodnotíš utkání? 
Jsou to určitě důležité tři body i z psychické-
ho hlediska pro další utkání.
Z mého pohledu vypadalo utkání dobře nebo 
minimálně já jsem si ho od začátku užíval (ač 
někdy to na hřišti nejde moc vidět). Jinak k zá-
pasu, kluci měli s Ráječkem přípravu, já tam 
teda zrovna nebyl, ale byl to prej jinačí zapas 

než v přípravě, co se tyče výkonnosti týmu. 
Ale to já hodnotit nemůžu. Za mě jsme podali 
dobrej výkon, i když vždy může být ještě lepší. 
Tento stačil na výhru 5:0 a trochu tu psychiku 
zas hodit o trochu výš a soustředit se na další 
zápas.

Ty sám jsi vstřelil hattrick. Můžeš nám situace 
popsat?
Ano vstřelil… No, tak první gól padl tuším po 
špatné rozehrávce Ráječka a už si jen pama-
tuji, jak mi to Lanďoch namazal na pravou 
a  já jsem to trefi l z první na zaďála. Druhej 
gól zajistil Adam Fiala, kterej když může, tak 
moc nenahrává, což moc dobře vím, tak po 
jeho skvělé individuální akci trefi l tyč a já stál 
přímo v cestě odraženému míči, tak jsem to 
jen uklidil do prázdné brány. No a třetí gól byl 
z kombinační situace,  již na konci byl autor 
nahrávky Bóďa Lang, kdy zatáhl míč z pravé 
strany do vápna “hodil očko, já hodil očko na 
opačné straně, tzv. na zadní, a v ten moment 
jsem věděl, že Bóďa mě bude hledat. Krásným 
centrem mě našel a  já jsem byl osamocen 
a míč jsem z voleje s klidem na kopačce uklidil 
(smích).

Kolikátý to byl tvůj hattrick? Když budeme po-
čítat pouze dospělý fotbal.
Jestli teda v dospělém, tak tuším druhy nebo 
třetí. Přesně si nepamatuji.

Po ne úplně dobrém vstupu do soutěže jste 
v  posledních čtyřech utkání třikrát zvítězili 
a dostali se do středu tabulky. K jaké změně 
došlo? Nebo to byl příliš velký respekt v nové 
soutěži a  k  soupeřům? První zápas jste od 
Kuřimi dnes dostali sedm kousků. To asi na 
psychice moc nepřidalo, že?
Trenér nemá rad změny, takže si myslím, že 
změnou určitě ne. Respekt určitě, soupeře ne-
znáte, každý hraje jiný fotbal, jiné taktiky, jeden 
styl vám vyhovuje, jeden ne, ale to tak je a my 
se tuto sezonu potkáme s každým a soupeře 
líp poznáme a věřím, že se bude určitě hrát líp, 
protože, jak říká trenér, s každým se da vyhrát. 

Ano, od Kuřimi jsme ochutnali, ale musím říct, 
že nás to určitě poučilo, ano, určitě nepřidalo, 
ale další zápas domácí, tuším Bystrc, jsme, jak 
kdyby na Kuřim zapomněli, a hráli náš fotbal. 
Nebo minimálně to už nebylo tak odevzdané 
jak v Kuřimi.

Oslavil jsi po zápase dostatečně se spoluhráči 
vstřelený hattrick?
Tak normálka posezení po zápase, nic velké-
ho. Velký věci se vždycky dějí až na zakonče-
né.

Dostal jsem informaci, že od spoluhráčů/ka-
marádů máš nějaké neobvyklé přezdívky, mů-
žeš nám nějaké prozradit?
Jo, u nás má každej přezdívek dost (smích). 
Například moje, jedna z  oblíbených hlavně 
Bóďe Langa, je Kořik..., pak klasika Paťas, Pet-
rik, Führer, *** apod. No (smích).
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Příští zápas zajíždíte na Vojtovu, kde se utká-
te s Morendou, které se příliš výsledkově ne-
daří. Co od zápasu čekáš?
No, čekám, že všichni budou připraveni, 
a doufám, že jedeme vyhrát a tři body dove-
zeme do Pohořelic. Nicméně, neznamená, že 
když se jednomu týmu nedaří, tak fotbal hrát 
neumí. Určitě to nesmíme podcenit a musíme 
šlapat do plnejch.

Čemu se věnuješ, když zrovna nejsi na hřišti?
Tak rodina, práce, kamarádi a pak - ono toho 
času už tak moc není. Je to docela náročné, 
ale snažím se nějak fungovat. Dřív jsem jezdí-
val ještě hodně na ryby, ale na to už bohužel 
čas moc není.

Co říkáš na portál www.fotbalunas.cz?
Za mě je to super stránka, co se týče nižších 
soutěži apod. Myslím, že i pro někoho to může 
být dobrá motivace, když to funguje takovým 
způsobem, jako jsou sestavy kola a celkově 
nějaký přehled apod. Je to super. Jen tak dál.

Zdeněk Matoušek, záložník, 51 % všech hla-
sů, při vítězství 4:3 v zápase s SK Krumvíř 2 
góly a 1 asistence v posledním domácím zá-
pasu:
Rozhovor:
Zdeňku, gratuluji k vítězství v anketě. Potěši-
lo tě to? Anketa byla tentokrát jednoznačná, 
když jsi dostal přes 50 % hlasů.
Vítězství mě potěšilo v  anketě strašně moc 
a doufám hlavně, že bude motivací pro všech-
ny naše hráče. Taky jsem se vyrovnal mému 
kolegovi z útoku z let minulých Frantovi Fur-
chovi, který teď válí v blízkých Rajhradicích.

Sledoval jsi hlasování? Kdo myslíš, že ti poslal 
nejvíce hlasů?
Tak věřím, že příznivci dobrého fotbalu a že to 
nebylo už jen ze soucitu. Každopádně děkuji 

všem, o kterých vím, že poslali, a děkuji i těm, 
o kterých to nevím. Třeba kluci z kabiny měli 
natočený budíky i přes noc.

Co si pro své spoluhráče/svěřence jako hrající 
trenér připravíš nebo co si pokladník připraví 
pro tebe?
Co se týče spoluhráčů, máme na popularitu 
v  našem sazebníku samozřejmě myšleno. 
Naštěstí máme ale i v mužstvu hráče, který 
je ochoten tohle vítězství zaplatit. Co se týče 
mých svěřenců, budu se revanšovat hned od 
začátku zimní přípravy a věřím, že všichni svě-
řenci ocení, jak moc to bude intenzivní.

Nyní už k zápasu, o víkendu jste doma pora-
zili Krumvíř 4:3. Na závěr podzimu tedy asi 
nejatraktivnější a dost napínavý duel, že? Jak 
jsi to prožíval na hřišti?
Pro mě je tohle vítězství mnohem cennější 
než to individuální. Myslím, že v nominaci měli 
být všichni naši hráči. Na vítězství se podílel 
celý tým včetně toho realizačního. O atraktiv-
ní fotbal se zasloužila obě mužstva. Bylo tam 
nasazení, souboje, emoce, plno chyb, krásné 
šance, krásné branky, plno zvratů, diváci se 
nemohli nudit až do samotného závěru. Zápas 
jsem si na hřišti užil a myslím, že všichni naši 
hráči. O tom fotbal, kolektivní sport, je.

V  zápase jsi vstřelil dvě branky, obě z  pe-
naltového puntíku. Vzal sis obě penalty jako 
nejzkušenější a nejpovolanější. Chtěl jsi tím 
převzít zodpovědnost na sebe, nebo se mladší 
svěřenci zdráhali k penaltě postavit?
Za daného stavu v průběhu utkání jsem to vzal 
tentokrát na sebe. Dokonce mám podezření, 
že na penalty nechtěl jít nikdo. I když večer na 
ukončené se pár jedinců přihlásilo.

Vzpomněl jsem si na hlášku z fi lmu Okresní 
přebor, kde trenér „Pepík Hnátek“ promlouvá 
v kabině a  jednomu z hráčů říká „Křivánek, 
kolik ti je“ na co mu hráč odpoví „sedmatřicet, 
proč“ a trenér pokračuje „že tam lítáš jak ně-
jakej poplašňák, už bys taky mohl mít trochu 
rozum“. Tobě je 45 let, cítíš se na hřišti tedy 
také stále skvěle jako zmíněný Křivánek?
Kolik let? No snažím se po hřišti doslova lítat. 
Pak zjistím, že to už není úplně ono, tak tam 
raději přidám rozum nebo to obkecám.

Na podzim jsi podle statistik odehrál 572 mi-
nut. Čekal jsi, že budeš muset v  tvém věku 
ještě tolik hrát? Navíc krajský přebor, což není 
žádný chodící fotbal pro „staré pány“.
Otázkou je, zda je to dobře. Třeba trenér Mi-
lan Valachovič z SK Líšeň mně pořád tvrdí, že 
bych měl hrát víc. Někteří mladí hráči bohužel 
nedávají vždy důvod přemýšlet o tom, že chtějí 
hrát, a hlavně, že chtějí vyhrát, a ne se pouze 

zúčastnit. Je pravdou, že nás po dlouhých po-
stupových letech postihla celá řada trablů, ze-
jména zranění. V tom případě přichází zkuše-
nost a ta je zřejmě na místě. Fakt je, že to kluci 
mají se mnou těžší, když hraju. Ale oni mě 
znají... Výrazně zkušených hráčů máme víc: 
Michal Ševčík, kapitán, a Tomáš Sedmidub-
ský, gólman, Zbyněk Loubek, Rosťa Kroupa, 
hrající asistenti. Všichni tahouni a stmelováči 
mužstva. Kluci se můžou od nich hodně naučit 
a inspirovat. Já na to dost spoléhám a všichni 
si přejí, aby s námi byli co nejdéle.

Jak bys z pohledu trenéra ohodnotil vaši pod-
zimní sezonu jakožto nováčka soutěže?
Předem bych chtěl pogratulovat a poděkovat 
všem hráčům za dosavadní výkony, výsledky 
a reprezentaci klubu a města. Děkuji všem, kte-
ří fotbal v Pohořelicích podporují, a fanouškům, 
kteří na nás mají vysoké nároky. Myslím, že to, 
co jsem si přál před pár lety, se díky všem splni-
lo. Stali jsme se respektovaným týmem v celém 
kraji, který je vzorem a inspirací pro mladé hrá-
če. Věřím, že jsme připraveni v tomto i nadále 
pokračovat. Přesvědčili jsme se, že chtít hrát 
ve vrchní polovině tabulky by mohlo být reálné. 
Tyto ambice jsme i přes zmíněné komplikace 
nakonec naplnili. Skončili jsme druzí v tabulce 
domácích zápasů, nevede se nám tolik v těch 
venkovních. Pořád jsme však nováčkem sou-
těže a podzimní část sezony pro nás byla velká 
zkušenost. V této soutěži už musíte být na ka-
ždý zápas 100% připraveni. Věřím, že jsme se 
dost poučili a bude jen na všech hráčích, čeho 
jsme s těmito poznatky společně schopni do-
sáhnout. Pravdou je, že hrajeme nejvyšší kraj-
skou soutěž. Rozhodně náročná soutěž. Vyhrát 
se ale dá s každým!!! V životě to vždy nejde, ale 
ve fotbale to tak vždy bylo.

Naordinoval jsi hráčům nějaké individuální 
tréninky a  kdy máte naplánovaný začátek 
zimní přípravy?
Trénujeme do konce listopadu, v plánu jsou 
i některé tréninkové přípravné zápasy s muž-
stvy z blízkého okolí. Začneme se scházet ně-
kdy v polovině ledna. Vzhledem k našim tré-
ninkovým podmínkám, disponujeme skvělou 
hrací plochou s umělým povrchem, budeme 
celou zimu trénovat zde a máme domluvenou 
řadu kvalitních mužstev (najdete na www.fot-
balpoho.cz). Jsem zastáncem toho, že není 
potřeba rozlišovat sezonní přípravy od těch 
mistrovských. S některými hráči se však urči-
tě pobavím o jejich individuálních aktivitách.

V Pohořelicích, jak už víme, zastáváš roli tre-
néra i hráče. Máš ještě nějaké pozice v klubu?
Je pravdou, že pár věcí by se našlo. A jsou to 
věci, které ne vždy souvisí s  ofi ciální pozicí 
trenéra a možná hráče. Jak jsem zmínil, hra-



POHOŘELICKÝ ZPRAVODAJ28

jeme nejvyšší krajskou soutěž a poučení platí 
i pro všechny, kteří se kolem fotbalu v Pohoře-
licích pohybují a chtějí pohybovat.

Jak si užiješ nastávající volné období?
Naordinoval jsem si individuály. Začnu koneč-
ně dobře trénovat a makat na sobě, abych byl 
nachystaný na jarní část sezony. Já už přestat 
nemůžu. Pokud přestanu, už nikdy nezačnu. 
(úsměv)

Co říkáš na portál www.fotbalunas.cz?
Skvělá prezentace všech mužstev, a i jednot-
livých hráčů. My se snažíme být tady aktiv-
ní a  máme na našich stránkách odkazy na 
všechny naše články na tomto portálu. Chce-
me být vidět a slyšet. Mé doporučení: Zaměřil 
bych se i  na rozhovory s  funkcionáři klubu, 
popřípadě na ty, kteří kluby podporují, města, 
sponzory, provozovatele klubových restaurací 
apod. Bez těch fotbal nejde.

Plán na jarní část sezony:
Čeká nás zimní příprava. Rádi bychom posílili 
tým o 1 - 2 hráče, které jsme si vyhlédli. Prio-
ritou je však také, abychom udrželi současný 
kádr a mohli se do přípravy vrátit dlouhodobě 

zranění hráči. Pokud hráči přistoupí k přípravě 
zodpovědně a připraví se na jarní část sezo-
ny  zodpovědně, budeme se chtít pohybovat 
v  horní části tabulky. Vzhledem k  tomu, že 
máme kvalitní tréninkové možnosti na našem 
hřišti s umělou trávou, máme ideální podmín-
ky pro to, abychom se mohli dobře připravit. 
I proto se jsme si pozvali velmi dobré a kvalitní 
soupeře, hrající dlouhodobě fotbal na vyš-
ších úrovních. Chceme jim ukázat naše hřiště 
a očekáváme, že se k nám budou rádi vracet, 
popř. chtít hrát i  svoje utkání i  v budoucnu.   
Postupně přivítáme tým z Bzence, hrající di-
vizi E, aktuálně 4. místo, dále pak slovenský 
tým TJ NAFTA Gbely, hrající 4. ligu, sehrajeme 
utkání i s FC Zbrojovka Brno U18, která tady 
bude na soustředění, MSK Břeclav a FC Velká 
Bíteš, oba hrající divizi D, přivítáme i rakouský 
tým SK Wullersdorf, který u nás bude na sou-
středění, a generálkou nám bude zápas s RAF-
Kou Rajhrad, hrající 1. A třídu. 

Plán utkání zimní přípravy:
• TJ Sokol Pohořelice – TJ Slovan Bzenec / 

Divize „E“ /; sobota 3. 2. 2024 v 10:00 hod.
• TJ Sokol Pohořelice – TJ NAFTA Gbely / SK, 

IV. Liga /; sobota 10. 11. 2024 v 10:30 hod.

• TJ Sokol Pohořelice – FC Zbrojovka Brno 
U18 / MSD Liga /;  středa 14. 2. 2024 
v 18:00 hod.

• TJ Sokol Pohořelice – MSK Břeclav / Divi-
ze „D“ /; sobota 17. 2. 2024 v 10:00 hod.

• TJ Sokol Pohořelice – SK Wullersdorf    / 
AT, Gebietsliga /;  sobota 24. 2. 2024 
v 16:00 hod. 

• TJ Sokol Pohořelice – FC PBS Velká Bíteš 
/ Divize „D“ /; sobota 2. 3. 2024 ve 10:00 
hod. 

• TJ Sokol Pohořelice – RAFK Rajhrad  / 1. 
A třída /; sobota 9. 3. 2024 ve 10:00 hod.

Aktuální informace o  našem týmu můžete 
sledovat:
Facebook: fotbalpoho
www.fotbalpoho.cz
https://www.fotbal.cz/souteze/turnaje/
hlavni/6d36670f-6999-4144-af8a-dc41c-
2cb872d
www.fotbalunas.cz

Děkujeme všem fanouškům, sponzorům 
a městu Pohořelice za podporu!!!  

Zdeněk Matoušek
TJ Sokol Pohořelice

Dne 20. 1. 2024 uplyne 26 let od úmrtí
pana Františka Kozumplíka 

ze Smolína. 
Den začíná a končí vzpomínkou na Tebe .

S láskou vzpomíná manželka 
Marie,dcera Eva s rodi nou, dcera 

Alena s rodi nou, vnoučata – Ivona, 
Radim a Nikola.

 Dne 27.1.2024 uplynulo 10 let od úmrtí 
pana Bohumíra Welzla. 

Vzpomeňte s námi.
manželka a synové Petr a Martin 

s rodi nou

Vzpomínka

Vzpomínka
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Společnost Neurofyzionet, spol. s r.o., hledá na pracoviště rehabilitace v Pohořelicích, Br-
něnská ulice, 1 fyzioterapeutku na hlavní pracovní poměr. 

Nabízíme zajímavé pracovní ohodnocení, 25 dnů dovolené, sick days, příspěvek na penzijní 
a životní připojištění, měsíční mobilní telefonní tarif, věrnostní program aj.

Bližší informace na tel: 602 511 818 - paní Flašarová

Požadavky:
Vzdělání VOŠ, VŠ - fyzioterapeut/ka     NE masér

Jinak může být klidně absolvent/ka po škole
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